
رییس کل دادگستری کرمان: 

روند رسیدگی به پرونده های 
 پزشکی طولانی است
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به مناسبت هجدهمین سالروز زلزله بم

وزیر نیرو:

تعرفه پرمصرف ها  از بهمن ماه
 افزایش می یابد

نماینده پنج شهرستان جنوبی استان کرمان در مجلس:

توسعه زیرساخت ها در جنوب 
کرمان مورد توجه مسئولان باشد

ابتلا به امیکرون در کرمان 
گزارش نشده است

2

توصیه های پلیس راه 
کرمان به رانندگان 

برای بارش های 
پایان هفته

هشدار وقوع سیلاب 
در جنوب کرمان

رئیس پلیس راه شمال 
استان کرمان با اشاره 

به در پیش بودن بارندگی در آخر هفته جاری 
و اوایل هفته آینده از رانندگان خواست، ضمن 
رعایت احتیاط بیشتر در زمان رانندگی، سرعت 
مطمئنه و فاصله طولی مناسب را با خودروهای 
دیگر رعایت کنند. سرهنگ علی رضایی افزود: 
بنا بر پیش بینی های هواشناسی، اواخر این 
هفته جاری و اوایل هفته آینده در بیشتر مناطق 
استان کرمان شاهد بارش باران خواهیم بود که 
این بارش ها در گردنه ها به صورت برف است.
او ادامه داد: معمولا نخستین بارش ها، به دلیل 
وجود ضایعات و موادی از قبیل روغن و گازوئیل 
و غیره در سطح آسفالت، لغزندگی بیشتری را 

در جاده ها ایجاد می کند.

معاون بهداشتی علوم پزشکی کرمان گفت: 
تاکنون هیچ مورد تأیید شده ای از ابتلاء به 

امیکرون در کرمان گزارش نشده است. حسین صافی زاده اظهارداشت: 
وضعیت استان کرمان به لحاظ شرایط جغرافیایی و هم مرز بودن با 
استان های مرزی کشور شکننده است و در موج های قبلی هم کرمان 
جزو استان های اول در بروز درگیری کرونا بود.او تصریح کرد: با این 
وجود هنوز هیچ مورد تأیید شده ای از ویروس امیکرون در استان کرمان 

مشاهده نشده است.
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وزیر نیرو با اشاره به اینکه بخش کوچکی از 
مشترکین خانگی جزو مشترکین پرمصرف 

هستند، از افزایش تعرفه برق مشترکین پرمصرف خانگی از ابتدای بهمن 
۱۴۰۰ خبر داد.به صدا و سیما، علی اکبر محرابیان با اشاره به اینکه بخش 
کوچکی از مشترکین خانگی جزو مشترکین پرمصرف هستند افزود: بخش 

عمده ای از مشترکین خانگی الگوی مصرف را رعایت می کنند.

نماینده کهنوج، منوجان، قلعه گنج، فاریاب و رودبار در 
مجلس شورای اسلامی خواستار توسعه زیرساخت ها 

در شهرستان های جنوبی استان کرمان شد.
منصور شکرالهی اظهارداشت: شهرستان های جنوبی کرمان با وجود 
پتانسیل های بسیار زیاد به خصوص در زمینه معادن و کشاورزی اما با مشکلات 

زیادی مواجه هستند.
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مـارا
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کنید

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

 اعظمی، عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی مجلس: 
بدون شک بعضی محصولات کشاورزی مصرفی مردم سالم 
 نیست و این ماجرای برگشت خوردن باز هم تکرار خواهد شد.

رییس کل دادگستری کرمان: 

روند رسیدگی به پرونده های 
پزشکی طولانی است

نماینده پنج شهرستان جنوبی استان کرمان در مجلس:اجرای 2۹ مگاپروژه و کارخانه در استان کرمان 

توسعه زیرساخت ها در جنوب کرمان 
مورد توجه مسئولان باشد

 رییس کل دادگستری استان 
از  جلوگیری  خواهان  کرمان 
امور  در  غیرقانونی  مداخلات 
پزشکی با برخوردهای قاطع و 
در عین حال  و  شد  عبرت  آموز 
گفت:روند رسیدگی به پرونده های 
حوزه پزشکی طولانی است که 
به حوزه  نیز  آن  اصلی  مشکل 

تقنینی بر می گردد.
 یدالله موحد  در دیدار با اعضای 
هیات مدیره نظام پزشکی استان 
کرمان تاکید کرد: باید بر مبنای 
همفکری و تعامل بین مجموعه 
قضایی، نظام پزشکی و ضابطان 
قضایی زمینه ای را فراهم کنیم 
تا از مداخلات غیرقانونی در امور 
پزشکی جلوگیری و صیانت از 
کادر  و  پزشکی  جایگاه  شان، 
سلامت به بهترین شکل ممکن 

انجام شود.
او با اشاره به اینکه حضور پزشکان 
نام آشنا در هیات مدیره نظام 
پزشکی فرصتی را فراهم می کند 
که خدمات شایسته به جامعه ارائه 
شود افزود: در برخورد با مداخلات 
امور پزشکی  غیر تخصصی در 
باید کار مشترک، سریع و قاطعانه 
صورت گیرد تا برخوردهای عبرت 

آموزی در این زمینه انجام شود.
کمیته مشترک تشکیل شود

تشکیل  بر  ادامه  در  موحد 
کمیته ای مشترک برای پیگیری 
موضوعات مرتبط با امور پزشکی 
پیش نویس  تاکید کردوگفت: 
بین  مشترک  تفاهم نامه 
دادگستری استان کرمان و نظام 
پزشکی تدوین شده است که پس 
از انجام اصلاحات نهایی، در آینده 
نزدیک به امضا خواهد رسید تا بر 
اساس آن و بر مبنای همکاری های 
مشترک، مشکلات موجود حل 

شود.
استان  دادگستری  کل  رییس 
کرمان با بیان اینکه یکهزار و ۸۰۰ 
عنوان جرم عمومی در قانون دیده 
شده و هر فرد در هر جایگاهی 
اگر مرتکب اقدام مجرمانه شود، 
باید در مرجع قضایی پاسخگو 
باشد گفت: هر فرد دارای پروانه 
فعالیت در قالب های مختلف باید 

در چارچوب و نظام های پیش 
بینی شده رفتار و عمل کند و هر 
گونه تخطی از قوانین موجود، 
مورد پیگیری مراجع نظارتی و 

انتظامی مربوطه قرار می گیرد.
او عنوان کرد:یکی از امتیازهای 
برای  شده  دیده  خوب  بسیار 
مرجع  که  است  این  پزشکان 
قضایی نمی تواند قبل از صدور 
نظر هیات های تخصصی درباره 
قصور یا تقصیر پزشکی برخورد 
کند و نظر علمی و تخصصی مبنی 
بر تقصیر و قصور را دریافت و در 

ادامه فرد را احضار می کند.
استان  دادگستری  کل  رییس 
کرد:پزشکی  بیان  کرمان 
قانونی، سازمان نظام پزشکی و 
کارشناسان رسمی، مراجع صدور 
یا  قصور  درباره  تخصصی  نظر 
تقصیر احتمالی پزشکان و قضات 
مکلف هستند هر جرمی که از 
جامعه پزشکی اعلام شد را به 
نظام پزشکی اعلام کنند تا نظام 
پزشکی بررسی انتظامی موضوع 

را دنبال کند.
فرآیندها بازنگری و اشکال 

ها اصلاح شود
بازنگری  بر  همچنین  موحد 
فرایندها و اصلاح اشکال ها بر 
مبنای همفکری و تعامل تاکید و 
بیان کرد: همواره تاکید شده است 
که قضات به نحوی با عموم مردم 
برخورد کنند که اقشار مختلف با 
رضایت از دفتر آنان خارج شوند؛ 
در این باره قضات باید با ادبیات 
فاخر و در شان قضا با افراد برخورد 

کنند.
امکان ایجاد شعبه ویژه 

جرایم پزشکی نیست
او با اشاره به اینکه امکان ایجاد 
شعبه ویژه برای رسیدگی به جرایم 
پزشکان وجود ندارد اظهاراشت: 
می توان قضات ویژه ای را برای 
این منظور انتخاب کرد و پرونده 
های این حوزه را به آنان ارجاع داد.
استان  دادگستری  کل  رییس 
کرمان تصریح کرد: تلاش داریم بر 
مبنای همکاری مشترک وضعیت 
وضعیت  سمت  به  را  موجود 

مطلوب هدایت کنیم.

مدیرکل صنعت و معدن استان کرمان گفت: ۲۹ مگاپروژه 
و کارخانه در استان پایه گذاری شده که اکثر آنها به تولید 
رسیده و بقیه تا پایان سال ۱۴۰۱ به بهره برداری می رسد.
 مهدی حسینی نژاد با بیان اینکه یکی از پتانسیل های 
خوب استان کرمان ظرفیت های معدنی و معادن این 
استان است اظهار داشت: تکمیل زنجیره های ارزش 
افزوده این معادن که عمده آن مس، سنگ آهن، زغال 
سنگ و کرومیت است در برنامه ششم به طور ویژه در 

دستورکار قرار گرفت.
او با بیان اینکه در سال های گذشته تلاش شد تا بتوانیم با 
سرمایه گذاری در این حوزه، تکمیل زنجیره ارزش افزوده 
مواد معدنی را در استان داشته باشیم گفت: خوشبختانه 
با کمک همه ارکان اصلی استان از جمله استاندار، 
نمایندگان مجلس و دستگاه های اجرایی توانستیم 
بالای ۲۰۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در پنج 
سال گذشته در استان کرمان در حوزه تکمیل زنجیره 

داشته باشیم.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان با اشاره 
به اینکه تا ۲سال آینده استان کرمان علاوه بر اینکه 
یک استان معدنی است به عنوان یک استان صنعتی 
نیز در کشور شناخته می شود بیان کرد: استان کرمان 
با اختصاص ۳۰ درصد ظرفیت فولادی کشور به خود به 

قطب فولاد کشور تبدیل می شود.
او با عنوان اینکه در سال های گذشته ۲۹ مگاپروژه و 
کارخانه در استان کرمان پایه گذاری شده که اکثر آنها به 
نتیجه و تولید رسیده و تعدادی هم که باقیمانده تا پایان 
سال ۱۴۰۱ به بهره برداری می رسد افزود:راه اندازی این 
پروژه ها فرصت های جدیدتری را برای استان کرمان 
فراهم کرده که در برنامه هفتم توسعه به عنوان محورهای 

اصلی دنبال می شود.
حسینی نژاد با بیان اینکه توسعه قطعه سازی و صنایع 
وابسته به آن، خدمات و شرکت های دانش بنیان به 

عنوان ظرفیت های جدید استان کرمان دنبال می شود 
گفت: خوشبختانه طبق اعلام مرکز آمار ایران و سازمان 
برنامه و بودجه استان کرمان رشد ۱۰.۳درصدی را طی 
برنامه ششم در حوزه صنعت و معدن داشته است که 
یک شاهکار و فرصت جدیدی برای این استان در حوزه 

اشتغال است.
وی با اشاره به اینکه بیشتر اشتغال ایجاد شده در استان 
در حوزه صنعت و معدن بوده است ادامه داد: با توجه به 
کارخانه های بزرگی که در استان ایجاد شده فرصت های 
خوبی برای جوانان و اشتغال آنها در استان به ویژه 
در حوزه های خدمات، صنایع وابسته، قطعه سازی، 

شرکت های دانش بنیان و غیره به وجود آمده است.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان بیان کرد: 
امیدواریم با اقدامات انجام شده در استان ظرف چهار سال 
آینده که برنامه هفتم توسعه را داریم نرخ بیکاری در 

استان کرمان به شدت کاهش پیدا کند.

ــه  ــان، قلع ــوج، منوج ــده کهن نماین
ــس  ــار در مجل ــاب و رودب ــج، فاری گن
ــعه  ــتار توس ــلامی خواس ــورای اس ش
ــای  ــتان ه ــا در شهرس ــاخت ه زیرس

ــد. ــان ش ــتان کرم ــی اس جنوب
منصــور شــکرالهی اظهارداشــت: 
ــا  ــان ب ــی کرم ــتان های جنوب شهرس
ــاد  ــیار زی ــیل های بس ــود پتانس وج
بــه خصــوص در زمینــه معــادن و 
کشــاورزی امــا بــا مشــکلات زیــادی 

ــتند. ــه هس مواج
او افــزود: توســعه جنــوب اســتان 
بــه بودجــه و اعتبــارات کافــی 
نیــاز دارنــد و همــه مســئولان و 
نماینده هــا بایــد تــلاش خــود را 
ــی و  ــر بنای ــای زی ــام کاره ــرای انج ب
ســاختاری در ایــن شهرســتان ها 

انجــام دهنــد.
او بــر وحــدت و همراهــی مــردم و 
مســئولان تاکیــد کــرد و گفــت: بایــد 
کارهــای کلان و بــزرگ در جنــوب 

انجــام شــود و نماینده هــا نیــز در 
ــارات  ــرای کســب اعتب ــد ب ــز بای مرک

ــد. ــام دهن ــود را انج ــلاش خ ت
ــه  ــان، قلع ــوج، منوج ــده کهن نماین
ــس  ــار در مجل ــاب و رودب ــج، فاری گن
شــورای اســلامی بیان کــرد: توســعه 
ــه  ــاورزی و ب ــاخت های کش ــر س زی
خصــوص توســعه صنایــع بالادســتی 
و پاییــن دســتی کشــاورزی اهمیــت 
ــام  ــد از خ ــی دارد و بای ــیار بالای بس
ــری  ــه جلوگی ــن زمین ــی در ای فروش

ــم. کنی
ــر برندینــگ و تولیــد محصــولات  او ب
صــادرات محــور و خلــق ثــروت 
تاکیــد و کــرد و گفــت: بایــد همــه در 
کنــار یکدیگــر کار کنیــم کــه بودجــه 
ــوب  ــعه جن ــرای توس ــاز ب ــورد نی م
کرمــان جــذب و کارهــا بــا دقــت بالا 
در شهرســتان های جنوبــی انجــام 
ــی  ــت زدای ــاهد محرومی ــا ش ــود ت ش

ــیم. ــق باش ــن مناط از ای
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به تعدادی نیرو ساده و نیمه ماهر جهت کار در 
 کارگاه کابینت و دکور سازی با آموزش نیازمندیم .

آب را 
هَدرندهیم

مهلــت دریافــت اســناد از ســاعت 8:00 روز شــنبه مــورخ 
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روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهی مزایده عمومی  یک مرحله ای 
مزایده فروش اموال اسقاط اداری، پزشکی و لوازم یدکی اسقاط)داغی( آمبولانس های اورژانس 115

شناسه آگهی : 124۹۹84

شماره مزایده: دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مزایده گزار
133/19/10/1400

مزایده فروش اموال اسقاط اداری، پزشکی و لوازم یدکی اسقاط)داغی( موضوع مزایده
آمبولانس های اورژانس 115

دریافت اسناد : 
الف(سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت 

www.setadiran.ir
ب( پایگاه ملی مناقصات   
    http://iets .mporg.ir

)صرفاً جهت مشاهده(

1/413/900/000  ریالبرآورد یکساله )ریال(

71/000/000 ریالتضمین شرکت در مزایده )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت14:30 روز چهار شنبه مورخ دریافت اسناد
1400/10/08

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و پیشنهادها در 
تا ساعت 14:30 روز شنبه  مورخ 1400/10/18سامانه ستاد ایران

از ساعت 13:00 روز یکشنبه مورخ 1400/10/19بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت 13:00 روز چهار شنبه مورخ 1400/10/08 در محل مرکز حوادث و فوریت های پزشکی 115 برگزار خواهد شد.

محل تسلیم فقط پاکت الف ) تضمین شرکت در مزایده(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست
 )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.(

آگهی دعوت به همکاری 

شغلردیف
مدرک 
تحصیلی

شرایط احرازسابقه

1

IT
س 

شنا
کار

لیسانس  
کامپیوتر

 3
سال

جنسیت :آقا- دارای مدرک کارشناسی 
مهندسی کامپیوتر- توانا در پشتیبانی 
از مشکلات نرم افزاری و سخت افزاری 
کاربران- توانا در پشتیبانی از زیرساخت 
های شبکه و مرکز داده-مسئولیت پذیر، 

روحیه کار تیمی، منظم و با انگیزه-
توانایی اعزام به ماموریت شهرستان

2

س
شنا

کار
ی

یز
ه ر

ام
رن

 ب

لیسانس 
مهندسی 

صنایع

 3
سال

آشنایی کامل با برنامه ریزی تولید 
آشنایی کامل با برنامه ریزی و کنترل 
پروژه- آشنایی کامل با برنامه ریزی 
عملیاتی-مسلط به نرم افزار آفیس

3

کارشناس 
سفارشات و 

کنترل موجودی 
و انبار

لیسانس 
مهندسی 
صنایع یا 
مدیریت

 3
سال

آشنایی کامل با فرآیند کنترل موجودی
آشنایی کامل با فرآیند انبارش

مسلط به نرم افزار آفیس

یک شرکت معتبر معدنی ، جهت  دفتر خود واقع در کرمان، 
دعوت به همکاری می نماید . متقاضیان واجد شرایط می توانند 

رزومه خود را به آدرس 
ارسال نمایند.

kerman.jazb1400@gmail.com
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کاغذ اقتصادیکاغذ استان

رئیس پلیس راه شمال استان کرمان با اشاره به در پیش 
بودن بارندگی در آخر هفته جاری و اوایل هفته آینده از 
رانندگان خواست، ضمن رعایت احتیاط بیشتر در زمان 
رانندگی، سرعت مطمئنه و فاصله طولی مناسب را با 

خودروهای دیگر رعایت کنند.
 سرهنگ علی رضایی افزود: بنا بر پیش بینی های هواشناسی، اواخر این 
هفته جاری و اوایل هفته آینده در بیشتر مناطق استان کرمان شاهد 
بارش باران خواهیم بود که این بارش ها در گردنه ها به صورت برف است.
او ادامه داد: معمولا نخستین بارش ها، به دلیل وجود ضایعات و موادی از 
قبیل روغن و گازوئیل و غیره در سطح آسفالت، لغزندگی بیشتری را در 

جاده ها ایجاد می کند.
فرمانده پلیس راه استان کرمان تصریح کرد: رانندگان توجه داشته باشند، 
هنگام بارش باران میدان دید راننده محدود شده و احتمال وقوع تصادف 
به مراتب بالاتر می رود لذا لازم است تجهیزاتی مانند برف پاک کن، بخاری 
و سایر ملزومات مورد نیاز که نقص آن ها می تواند در دید راننده تاثیرگذار 
باشد، مورد بازبینی و در صورت نیاز رفع نقص قرار گیرند.سرهنگ رضایی 
اظهار داشت: رانندگان در نظر داشته باشند با توجه به کاهش میدان 
دید راننده، رانندگی در هوای بارانی و برفی نیاز به دقت بیشتر دارد و 
رانندگان بطور ویژه سرعت مطمئنه را رعایت کرده و توجه کافی به جلو 
در زمان بارندگی را مد نظر داشته باشند تا شاهد وقوع سوانح رانندگی 
نباشیم.او گفت: در زمان بارندگی، سرعت خودرو باید به مراتب کمتر از 
سرعت در راه های خشک باشد زیرا سطح اصطکاک بین راه و لاستیک به 
حداقل می رسد و هنگامی که آب زیادی در سطح جاده جاری می شود، 
چنانچه خودرو با سرعت وارد آن شود، آب موجود میان لاستیک و جاده 
قرار گرفته و در این حالت خودرو بر روی لایه ای از آب حرکت می کند 
که بسیار خطرناک است و احتمال خروج از راه و تصادف و واژگونی را 

افزایش می دهد.
رئیس پلیس راه شمال استان بیان کرد: رعایت سرعت مطمئنه و فاصله 
طولی مناسب با وسیله جلو در حین رانندگی و همچنین پرهیز از 
سفرهای غیر ضروری و اجتناب از سفر در شب بخصوص در محورهای 

کوهستانی و برفی، از توصیه های جدی پلیس راه است.

نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شورای اسلامی 
گفت: با توجه به حوادث دلخراشی که از ناحیه موتورهای 
سنگین رخ می دهد، ضرورت دارد هرچه سریعتر پیست 

موتورسنگین شهرستان رفسنجان راه اندازی شود.
 حجت الاسلام  حسین جلالی در خصوص حوادث دلخراش ناشی از 
موتورهای سنگین در رفسنجان که یکی از دلایل اصلی آن نبود پیست 
موتورسنگین است، اظهار کرد: یکی از نیازهای مهم شهرستان برای 
جوانان پیست موتورسنگین است که از روزهای قبل از نمایندگی این 
دغدغه را داشتم و بارها به مسؤولان متذکر شدم که هرچه زودتر این 
پیست را برای جوانان شهرمان فراهم کنید، که متاسفانه این مسئله به 
علل مختلف جدی گرفته نشد و  تاکنون شاهد چندین حادثه دلخراش 
بودیم.او با بیان اینکه در شهرها و استانهای دیگر مکانی ویژه نگهداری و 
حرکات نمایشی این موتورها در نظر گرفته شده و از تردد  در سطح شهر 
جلوگیری می کنند، تصریح کرد: رفسنجان هم با توجه به استقبال زیاد 
جوانان، وجود تعداد زیاد موتورسنگین و علاقه سایر شهروندان نسبت 
به این موضوع، ضرورت داشت چنین مکانی فراهم شود.حجت الاسلام 
جلالی خاطرنشان کرد: الحمدلله بعد از نامه نگاری هایی که انجام دادیم 
که صنایع “مس” در حوزه مسئولیت های اجتماعی خود در این زمینه 
ورود کند، اقدامات اولیه و بررسی در خصوص جانمایی پیست صورت 
گرفته است.او با بیان اینکه از جوانان درخواست داریم تا زمان فراهم 
شدن پیست تدابیری به خرج دهند که دیگر شاهد حوادث دلخراش 
نباشیم، از شورای تامین شهرستان هم درخواست کردیم مسئله پیست 

موتورسنگین رفسنجان را هرچه زودتر حل کنند.

مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کوهبنان از 
برگزاری مسابقه عکاسی سمفونی پاییز با محوریت خانه تاریخی آل طاها در 
این شهرستان خبر داد.مهدی احمدی با اشاره به اینکه این مسابقه با حضور 
تمامی عکاسان آزاد و آماتور شهرستان کوهبنان برگزار شد اظهار کرد: 
»هر عکاس پنج عکس از خانه تاریخی آل طاها را به دبیرخانه این مسابقه 
ارسال کرد که در دو بخش داوری و مردمی مورد قضاوت قرار گرفتند.«مدیر 
میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی شهرستان کوهبنان افزود:»این 
مسابقه با هدف شناخت هر چه بهتر معماری تاریخی ایرانی اسلامی برگزار 
شد که در آن محمد حسین رحمانی برنده اول، فائزه سعیدی برنده دوم بخش 
داوری و الیاس عباسپور نیز برنده بخش مردمی این مسابقه انتخاب شدند.«او 
با بیان اینکه عکس های برگزیده این مسابقه برای معرفی این بنای تاریخی در 
فضای مجازی به نمایش در می آید بیان کرد: »با توجه به اینکه این شهرستان 
دارای بیش از ۳۰ اثر تاریخی ثبت ملی است که نیازمند شناساندن و معرفی 
هستند و برگزاری این گونه مسابقه ها کمک زیادی به این موضوع می کند.«

شاخص کل بورس تا پایان معاملات دوشنبه )۶ دی ماه( به روند صعودی روزهای اخیر ادامه داد و با رشد ۱۶ هزار و 
۳۰۲ واحدی بار دیگر کانال ۱.۴ میلیون واحدی را پس گرفت و به رقم یک میلیون و ۴۰۰ هزار و ۲۹۰ واحد رسید.

شاخص هم وزن نیز 5۱۱۶ واحد مثبت شد و رقم ۳۶5 هزار و ۳۸۳ واحدی را ثبت کرد.
بیش از ۴۸۶ هزار فقره معامله به ارزش ۴.۱ هزار میلیارد تومان انجام شد و ارزش کل بازار در آستانه ورود به کانال 

5.۶ هزار هزار میلیارد تومانی ایستاد.
نمادهای فلزی، خودرویی و شیمیایی ها همگی امروز در رشد مثبت قرار گرفتند و در افزایش شاخص، نمادهای 

»فملی«، »فولاد«، »خودرو« و »شبندر« تأثیر مثبت داشتند.
»شســتا« نیز اگرچه از پرتراکنش ترین معاملات امروز بود اما اندکی منفی و خودرو با رشد ۳.۲ درصدی ارزش 

معاملات روبرو شد.
فرابورس با مثبت ۶۲ واحد رشد، رقم ۱۸ هزار و ۸۱۹ واحدی را به نام خود ثبت کرد.گروه های خودرویی، فلزی 
و فرآورده ای، برترین گروه های معاملات امروز با ارزش به ترتیب ۴۳۰، ۳۶۰ و ۲۴۰ میلیارد تومان بوده است و 

بیشترین تقاضا به نماد »افران« و بیشترین عرضه به نماد »وسخوز« اختصاص یافت.

شاخص بورس بار دیگر 
کانال 1.4 میلیون واحدی را پس گرفت

روز گذشــته قیمــت خریــد هــر دلار ۲۶ هــزار و ۹۱۴ تومــان و نــرخ خریــد هــر یــورو نیــز ۲۹ 
هــزار و ۸7۱ تومــان اعــلام شــد.

علاوه بــر ایــن، بهــای خریــد دلار در بــازار متشــکل ارزی ۲7 هــزار و ۳۹ تومــان و نــرخ فروش 
ــان بود. ــزار و ۱5۹ توم آن ۲7 ه

ایــن در حالی اســت که نــرخ خریــد یــورو در ایــن بــازار ۳۰ هــزار و 5۰5 تومــان و نــرخ فروش 
آن نیــز ۳۰ هــزار و 7۸۲ تومــان اعلام شــد.

همچنیــن در ســامانه نیمــا در معاملات امــروز، حوالــه یورو بــه قیمــت ۲7 هــزار و 7۲5 تومان 
فروختــه و حوالــه دلار بــه بهــای ۲۴ هــزار و ۴۶۲ تومان معامله شــد.

بــه گــزارش ایرنــا، قیمــت دلار از خردادمــاه وارد کانــال ۲۶ هــزار تومــان شــد  و پــس از آن در 
محــدوده قیمــت ۲۶ تــا ۲7 هــزار تومــان نوســان داشــت و افــت و خیــز در ایــن نــرخ ادامــه 
داشــت و حــالا بیــش از دو هفتــه اســت کــه در بهــای ۲7 هــزار تومــان ثابــت اســت و تقریبا با 

ــه می شــود.  ــان فروخت ــرخ ۲7 هــزار و ۴۰۰ توم ن

قیمت دلار و یورو 
در صرافی ها ثابت ماند 

توصیه های پلیس راه کرمان 
به رانندگان برای بارش های 

پایان هفته

نماینده رفسنجان و انار در مجلس:

پیست موتورسنگین 
رفسنجان هرچه سریعتر 

راه اندازی شود

مسابقه عکاسی سمفونی پاییز 
در کوهبنان برگزار شد

خبر

خبر

خبر سراسریخبر سراسری

وزیر نیرو با اشاره به اینکه بخش کوچکی از 
مشترکین خانگی جزو مشترکین پرمصرف 
هستند، از افزایش تعرفه برق مشترکین 
پرمصرف خانگی از ابتدای بهمن ۱۴۰۰ 

خبر داد.
به صدا و سیما، علی اکبر محرابیان با اشاره 
به اینکه بخش کوچکی از مشترکین خانگی 
جزو مشترکین پرمصرف هستند افزود: 
بخش عمده ای از مشترکین خانگی الگوی 
مصرف را رعایت می کنند بنابراین مشمول 

این افزایش قیمت نخواهند شد.
وی با اشاره به اینکه هدف از اجرای این 
طرح که شب گذشته به تصویب هیئت 
وزیران رسیده کاهش مصرف برق در 
کشور است گفت: الگوی مصرف برای ایام 
غیرگرم ۲۰۰ کیلووات ساعت برای هر دوره 
و در فصول سرد ۳۰۰ کیلووات ساعت در 
استان های غیر گرمسیری است که استفاده 
بیشتر از این الگو شامل افزایش قیمت ها 
خواهد شد الگوی مصرف در استان های 
گرمسیری تا ۳۰۰۰ کیلووات ساعت نیز 
تعیین شده است.محرابیان با بیان اینکه 
برق  براساس خرید تضمینی  قیمت ها 
که ۴۰۰ تومان است محاسبه خواهد شد 
ادامه داد: در زمستان الگوی مصرف برای 
استان های غیر گرمسیری ۲۰۰ کیلووات 
ساعت است، اگر مشترکی ۱۰۰ کیلووات 
ساعت بیشتر استفاده کند تا ۱.5 برابر 
یعنی ۶۰۰ تومان، دوبرابر الگوی مصرف 
کیلوواتی ۱۰۰۰ تومان و سه برابر الگوی 
مصرف با قیمت هر کیلووات ساعت ۱۴۰۰ 
تومان محاسبه خواهد شد.وی با اشاره به 
اینکه مشترکین پرمصرف باید تشویق 
شوند که میزان مصرف خود را به میزان 
الگوی مصرف کاهش دهند و البته صرفه 
جویی یک وظیفه ملی گفت: مشترکینی که 
خیلی پرمصرف هستند از یارانه بیشتری هم 
استفاده می کنند که این روند باید تغییر پیدا 
کند، زیرا برخی از این افراد یا مصارف خیلی 
بالایی دارند و یا به روش های غیر قانونی 
استخراج رمز ارز انجام می دهند که این ها 

باید رعایت حقوق عامه را داشته باشند.
وزیر نیرو ادامه داد: مشترکین درکی از 
میزان الگو ندارند و باید این مصارف بصورت 
دقیق تشریح شود، ما برای توضیح این 
موضوع برنامه داریم، زیرا ۲۰۰ کیلووات 
برای استفاده از همه وسایل برقی کافی 

است.

رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و شرق 
آفریقا  با اشاره به اینکه سایپا و ایران خودرو 
می خواستند در حوزه نفت وارد شده و با 
تاسیس شرکت درآمدزایی کنند،در گفت و 
گو با ایلنا گفته است:  می خواستند از من در 
این مورد  اطلاعات کسب کنند و سعی کردم 

که منصرف شان کنم.
حسن خسروجردی در مورد همکاری های 
خودرویی با آفریقا و به خصوص سنگال گفت: 
حسن نیت سنگال در مورد حوزه خودرو 
خوب است، برخی خودروهای ما را هم وارد 
کردند اما متاسفانه در تامین قطعه در داخل 
به مشکل برخوردیم، یعنی خودروسازان به 
اسم وارد می کردند اما از نظر ارزی به مشکل 
برخوردند و صادرات به آفریقا قطع شد اما 
الان دوباره مذاکراتی انجام شده تا دوباره 
این کار پیگیری کنند.خسروجردی افزود: 
روش صادرات و تولید برای آفریقا کمی فرق 
دارد. برای مثال پیشنهاد ما این است که 
یک شرکت حمل و نقل در آفریقا تاسیس 
شده و خودروهای آن از ایران تامین شود. 
می توان با بانک های آفریقایی قرارداد بست تا 
بتوانیم پول خودروها را یک جا دریافت کنیم 
و خود راننده ها اقساط آن را پرداخت کنند؛ 
این روش ها را می توان در آفریقا پیگیری 
کرد. متاسفانه سیاست گذاری های کشور 
در این حوزه خیلی خوب نیست و از این نوع 
فرصت ها که در آفریقا موقعیت عالی دارد به 
خوبی استفاده نشده است.وی اضافه کرد: 
در این صورت راننده و صادرکننده هردو 
راضی هستند. ما این پیشنهاد را به سایپا و 
ایران خودرو دادیم اما متاسفانه به آن عمل 
نکردند. سایپا و ایران خودرو می خواستند که 
در حوزه نفت وارد شده و با تاسیس شرکت 
درآمدزایی کنند، می خواستند از من در این 
مورد  اطلاعات کسب کنند و سعی کردم که 
منصرف شان کنم و این پیشنهاد را مطرح 

کردم ولی استقبال نشد.
رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و 
شرق آفریقا بیان کرد: بنابراین وضعیت 
همکاری های خودرویی ایران و آفریقا اصلا 
مناسب نیست. استقبالی برای واردات خودرو 
از ایران وجود ندارد چراکه فکر می کنند در 
مورد لوازم یدکی به مشکل برمی خورند. 
توافقی هم برای راه اندازی واحد تولیدی 

خودرو جز با سنگال نشده است.

در حالی که میزان تورم برای سه دهک پایین جامعه بین ۴5.۴ تا 
۴۶.۲ درصد گزارش شده است؛ تورم گروه های پردرآمد ۴۲.7 تا 

۴۳ درصد بوده است.
به گزارش مرکز آمار، نرخ تورم کل کشور در آبان ماه ۱۴۰۰ برابر 
۴۳,۴ درصد است که در دهک های مختلف هزینه ای در بازه ۴۲.7 
درصد برای دهک نهم تا ۴۶.۲ درصد برای دهک دوم نوسان دارد. 
محدوده تغییرات تورم دوازده ماهه در گروه عمده »خوراکی ها، 
آشامیدنی ها و دخانیات« بین 5۸.۴ درصد برای دهک  های دوم و 
سوم تا 57.۲ درصد برای دهک دهم است. هم چنین اطلاع مذکور 
در مورد گروه عمده »کالاهای غیر خوراکی و خدمات« بین ۳۹.7 

درصد برای دهک دهم تا ۳۳.۹ درصد برای دهک اول است.
بر اساس اعداد مربوط به تورم در میان دهک های مختلف 
هزینه ای، فاصله تورمی دهک ها در این ماه به ۳,۴ درصد رسید 
که نسبت به ماه قبل )۳.۲ درصد( ۰.۲ واحد درصد افزایش داشته 
است. فاصله تورمی در گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و 
دخانیات« نسبت به ماه قبل ۰.۶ واحد درصد کاهش و در گروه 
عمده »کالاهای غیر خوراکی و خدمات« نسبت به ماه قبل  ۱.5 

واحد درصد کاهش داشته است.
فاصله تورمی در گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« 
نسبت به ماه قبل ۰,۶ واحد درصد کاهش و در گروه عمده 
»کالاهای غیر خوراکی و خدمات« نسبت به ماه قبل ۱.5 واحد 

درصد کاهش داشته است.

وزیر نیرو:تورم بالاتر برای اقشار کم درآمدتر
تعرفه پرمصرف ها

 از بهمن ماه
 افزایش می یابد

ایران خودرو و سایپا
 می خواستند شرکت

 نفتی تاسیس کنند

طبق پیش بینی موسسه تحقیقات آب وزارت نیرو، از روز چهارشنبه 
هفته جاری )هشتم دی ماه( احتمال وقوع سیل در ۶ استان کشور 
وجود خواهد داشت.تازه ترین گزارش بارش ها نشان می دهد از ابتدای 
آبی جاری )ابتدای مهرماه ۱۴۰۰( تا روز سوم دی ماه ۴7.5 میلی متر 
بارندگی در کشور رخ داد که حاکی از کاهش ۳۹ درصدی بارش ها 
نسبت به دوره متوسط بلندمدت است.این درحالی است که گزارش تازه 
موسسه تحقیقات آب وزارت نیرو بیانگر آن است که بارش های فراگیر 
در سطح کشور از عصر روز چهارشنبه )هشتم دی ماه( آغاز می شود و 
برای روزهای پنجشنبه )۹ دی( تا یکشنبه )۱۲ دی( وقوع بارشی به 
میزان تجمعی ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلی متر در نواحی جنوبی شامل استان های 
خوزستان، چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه و بویراحمد، جنوب کرمان، 
فارس، بوشهر، هرمزگان و سیستان و بلوچستان محتمل خواهد بود و 

این بارش ها احتمال وقوع سیل را به همراه دارد.
بر اساس اعلام قبلی موسسه تحقیقات آب وزارت نیرو، با وجود کاهش 
بارش ها، حوضه آبریز کارون بزرگ برای آخرین روز پاییز ۱۴۰۰ حداکثر 

بارش نقطه ای را به میزان ۸۶ میلی متر دریافت کرده است.

قیمت سکه روز گذشته  در بازار تهران با 5۰ هزار تومان افزایش نسبت به 
روز یک شنبه، به ۱۳ میلیون و ۳۰ هزار تومان رسید.همچنین نیم سکه بهار 
آزادی ۶ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و ۸۲۰ هزار تومان 
و سکه یک گرمی ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان قیمت خورد.علاوه بر این، در 
بازار طلا نیز نرخ هر گرم طلای ۱۸ عیار به یک میلیون و ۲۹۰ هزار تومان 
رسید و قیمت هر مثقال طلا نیز پنج میلیون و 5۹۲ هزار تومان شد.همچنین 
قیمت انُس جهانی طلا  با سه دلار کاهش قیمت نسبت به روز گذشته با نرخ 
یک هزار و ۸۰۶ دلار و چهار سنت معامله شد.به گزارش ایرنا، مهم ترین عوامل 
موثر در رشد قیمت طلا و سکه، بالا رفتن نرخ دلار و انس جهانی است. نرخ 
دلار در صرافی های بانکی بیش از یک هفته است که در میانه کانال ۲7 هزار 
تومان ثابت مانده است. این عامل موجب شده قیمت انواع سکه و طلا در 
روزهای گذشته کاهشی باشد و در برخی روزها نیز رشد اندکی داشته است.

هشدار وقوع سیلاب در جنوب کرمان

طلا و سکه وارد فاز جهشی شد

   
بم شهری که آوازه اش با فاجعه پنجم دیماه سال ۸۲ جهانی 
شد اینک و پس از ۱۸ سال با آنچه در زلزله اتفاق افتاد قابل 
مقایسه نیست؛ این شهر مستحکم بازسازی شده و شاهد 
خیلی رویدادها بوده اما هنوز هم هستند برخی وعده هایی که 
باگذشت این همه سال محقق نشده اند.در هجدهمین سالروز 
زلزله بم که آمار جانباختگان آن از ۳۰ هزار نفر تا افزون بر ۵۰ 
هزار تن اعلام می شود در حالی از وضعیت این شهر سخن 
می گوییم که اتفاقات مهم زیادی در بم رخ داده و از بین تَلِ 
آوارها، شهری تازه متولد شده و زندگی بار دیگر در آن جریان 
گرفته اما با گذشت سال ها از زلزله مشکلاتی هنوز گریبانگیر 
شهروندان این شهر است.ساعت ۵:۲۶ صبح روز جمعه پنجم 
دی ماه ۸۲ بود که خبری تلخ نه تنها ایران بلکه جهان را لرزاند؛ 
خبر کوتاه بود اما عمیق، عمقی که پس از گذشت ۱۸ سال 
همچنان خبرساز است: بم لرزید.خسارت های این فاجعه 
اگرچه قابل جبران نیست و نخواهد بود اما زلزله بم سرآغاز 
خیلی مسائل مهم در کشور نیز شد؛ از نامگذاری روزی برای 
ایمنی بخشی به تاسیسات گرفته تا شکل گیری بسیاری از 
ساختارهای مهم مثل سازمان مدیریت بحران کشور. حالا وقتی 
زلزله ای با بزرگی بیشتر از زلزله بم هم رخ می دهد و تلفات یا 
خسارت چندانی گزارش نمی شود، بسیاری از کارشناسان، از 
مهمترین علت ها را مقاوم سازی واحدهای مسکونی می دانند 
و سرآغاز نهضت ملی در مقاوم سازی نیز به زلزله بم نسبت 
داده می شود.اما باوجود گذشت ۱۸سال از زلزله بم هنوز سه 
هزار کوچه این شهر خاکی است؛از احداث مجدد بیمارستانی 
که قبل از زلزله وجود داشت و وعده ساخت آن بارها داده شد 
خبری نیست و دیگر وعده ها یا برنامه هایی که از همان زمان 
زلزله یا پس از آن اعلام شد اما محقق نشد.قبل از این حادثه 
شهر بم ۹۹هزار نفر جمعیت داشت که در جریان زمین لرزه 
فقط یک سوم از آنان زنده ماندند؛ هرچند طبق آمار رسمی 
این زمین لرزه ۳۰هزار کشته و بیش از ۱۰هزار نفر بی خانمان 
برجا گذاشت و تعداد واقعی قربانیان به مراتب بیش از این میزان 
تخمین زده می شود.یازدهم دی ماه همان سال، اسماعیلی، 
رییس شورای وقت شهر بم گفته بود با توجه به اینکه در برخی 
مناطق بم ۱۰۰درصد منازل بر اثر زلزله تخریب شده اند،تعداد 
تلفات بیش از ۵۰هزار نفر است.برخی دیگر مسئولان نیز 
هنوز آمار جانباختگان را بالای ۵۰هزار نفر اعلام می کنند.به 
گفته او در روزهای اول هر کس به فکر تدفین عزیزان خود 
بود،بوسیله لودر گودال هایی ایجاد می شد،اجساد به طور دسته 
جمعی به خاک سپرده می شدند و کسی در آمارگیری دخالت 

نداشته است.
غفلت از بازسازی روانی

اما متاسفانه در روند بازسازی شهرها بعد از وقوع زمین لرزه صرفا 
به بازسازی فیزیکی،یعنی احداث ساختمان ها توجه می شود و 
معماری بومی شهرها و مسائل فرهنگی مردم هر منطقه در 
روند بازسازی شهرها کمتر مورد توجه قرار می گیرد.بازسازی 
روانی،اجتماعی و فرهنگی از جمله مسائلی است که در کشور 

ما اولویت بالایی نداشته است.
در شهرهای  بازسازی ها  که  است  آن  تلخ تر  واقعیت 
زلزله زده،بویژه زمین لرزه بم، اکثرا بدون توجه به منظر طبیعی 
و محیط زیست شهر و با تخریب باغ ها و درختان شهر بم و آسیب 
به چهره این به عنوان یک »باغ شهر«انجام شده است.زمین لرزه 
بم نمادی از آسیب پذیری کشور ما در برابر وقوع زلزله است.
هنگامی که کانون زمین لرزه در بدترین سناریو ممکن،درست 
در منطقه شهری واقع می شود،مواجه شدن با فاجعه ای 
مانند زلزله بم نیز اجتناب ناپذیر است. حالت خوش بینانه 
زمین لرزه ای مانند زلزله بم،وقوع این زلزله در منطقه ای خالی 
از سکنه است.زمین لرزه ۲۹آذر ۸۹ در محمدآباد شهرستان 
ریگان در فاصله حدود ۸۰ کیلومتری جنوب شرقی بم در 
منطقه ای خالی از سکنه با همان بزرگای زلزله بود و در همان 
حدود ژرفا فقط چهار کشته برجا گذاشت.هرچند این اتفاق 
از سوی بعضی افراد به ساخت وساز مناسب و مقاوم سازی 
نسبت داده شد بسیاری از کارشناسان تلفات کم زلزله  مشابه 

زلزله بم در همان محدوده جغرافیایی را صرفا به خالی از سکنه 
بودن منطقه وقوع زلزله مربوط دانستند یا گفتند که از جمله 
مهمترین عوامل بوده است.اینکه مقاوم سازی و بازسازی در 
چه حد و با چه کیفیت و هزینه ای در سال های بعد از زلزله بم 
در کشور انجام شده، موضوعی است که به ارزیابی مستقل و 

بی طرفانه علمی نیاز دارد.
اعلام زودهنگام بازسازی بم؟

در حالی پس از ۱۸سال از بازسازی شهر بم سخن می گوییم 
که مسئولان این شهر گلایه می کنند پایان زمان بازسازی 
بم،زودهنگام اعلام شده که مین موضوع عامل برخی 
مشکلات بوده است.طبق برنامه ریزی مسئولان،بازسازی 
بم باید تا تابستان سال ۸۴ به پایان می رسید اما آنچه ضعف 
مدیریت،ناهماهنگی میان نهادها،استفاده نکردن بهینه از 
نیروهای متخصص در کنار عوامل متنوع دیگر خوانده می شود 
باعث شد تا بازسازی شهر به کندی و دیرتر در سال ۸۶ اعلام 
شود.هادی شهسوارپور فرماندار بم می گوید زمان اعلام پایان 
زلزله زود بود و این باعث شده تا ساخت و ساز شهر نیمه 
تمام رها شود و اتمام زود هنگام بازسازی بم آثار دیگری هم 
برجاگذاشته از جمله وجود بیش از سه هزار کوچه  خاکی آن 
هم در دل باغ شهر ثبت جهانی بم.استاندار کرمان نیز همین 
نظر را دارد و می گوید که زمان پایان بازسازی زودهنگام اعلام 

شده است.
۹ مدرسه کانکسی در بم دایر است

شهرستان بم در زمان زلزله ۲۹هزار دانش آموز داشت که 
۱۰هزار نفر از آنان زیر آوار جان خود را از دست دادند و یکسال 
بعد از زلزله ۱۹هزار نفر ثبت نام کردند.۹۰ درصد مدارس 
و فضاهای آموزشی در بم تخریب شده بود و تنها ۱۰درصد 
مدارس مانند مدارس عماد و عامری به علت خسارت ها نیاز 
به ترمیم و بازسازی داشتند.آنطور که مسئولان آموزشی 
شهرستان می گویند:با وجود ۱۹هزار دانش آموز،فضاهای 
ساخته شده برای همین تعداد کفایت می کرد که طی این 
سال ها تعداد دانش آموزان زیادتر شده است؛اکنون با گذشت 
۱۸سال از زلزله بم هنوز ۹ مدرسه کانکسی یا توسعه با کانکس 
در شهر و حومه وجود دارد که پنج مدرسه هم با مشارکت 
خیران و اداره نوسازی مدارس در حال ساخت است.شهر 
بم اینک ۳۷هزار دانش آموز در حال تحصیل دارد و با توجه 
به استاندارد مطلوب مدارس که در هر کلاس باید ۲۵ دانش 
آموز حضور داشته باشد به دلیل تراکم جمعیتی بالای این 
شهر و کمبود فضای آموزشی در هر کلاس ۴۵ دانش آموز 
می نشینند.آنطور که مدیر آموزش و پرورش بم می گوید برای 
رسیدن به استاندارد مطلوب ،شهرستان به چهار باب مدرسه 

هنوز نیازمند است.
وعده اورژانس هوایی روی هوا ماند

از جمله وعده هایی که چندسال پس از زلزله داده شد اما هنوز 
عملیاتی نشده، یجاد اورژانس هوایی بود.

در سفر وزیر بهداشت وقت در چهارم دی ۹۶قول راه اندازی 
اورژانس هوایی به بم داده شد و اعلام کردند در صورت وجود 
پد هوایی می توانیم یک بالگرد به بم بدهیم اما این وعده هم با 
وجود آماده کردن این پد هوایی توسط مسئولان شهرستان و 

با وجود گذشت بیش از چهار سال مغفول ماند.
نصب دستگاه ام.آر.آی معیوب

یکی از قول هایی که مسئولان وزارت بهداشت به بم دادند اما 
عملی نشد اختصاص دستگاه ام.آر.آی به بیمارستان پاستور بم 
بود که متاسفانه دستگاه کارکرده و معیوبی را برای بم ارسال 
و نصب کردند که در طول یکسال چندین ماه خراب است و 

جوابگوی بیماران شرق استان کرمان نیست.
وعده بی سرانجام 18 ساله ساخت بیمارستان 202 

تختخوابی
شهر بم قبل از زلزله سال ۸۲، بیمارستان دولتی امام خمینی 
)ره(، بیمارستان خصوصی افلاطونیان و نیز زایشگاه مهدیه را 
داشت که بیمارستان پاستور نیز در آن زمان در حال ساخت 
بود اما بیمارستان امام خمینی )ره( و زایشگاه مهدیه در این 

زمین لرزه تخریب شدند.
بیمارستان امام بم در آن زمان کامل تخریب نشده بود اما آسیب 
جدی دیده بود و مسئولان تصمیم داشتند این بیمارستان را 

مجدد احداث کنند اما فضای بیمارستان محدود بود به همین 
دلیل تصمیم بر آن شد بیمارستان امام را در مکانی بزرگ تر با 
تعداد تخت بیشتری احداث کنند.با توجه به اینکه بیمارستان 
۹۶ تختخوابی پاستور توسط کشور فرانسه در حال ساخت 
بود مقرر شد بیمارستان ۲۰۲ تختخوابی آموزشی بم به عنوان 
جایگزین بیمارستان امام خمینی)ره( که در حادثه زلزله 
تخریب شده بود ساخته شود که اجرای این پروژه از آن سال 
به تاخیر افتاد.بیمارستان جدید در مجاورت پردیس دانشگاه 
علوم پزشکی در بزرگراه خلیج فارس )ورودی از سمت کرمان( 
با زیربنای ۲۳هزار متر مربع و سه طبقه احداث می شود و برآورد 

اولیه احداث آن ۱۲۰میلیارد تومان بود.
احداث این بیمارستان در موعد وعده داده شده یعنی سال 
۹۵ آغاز اما یک سال پس از آغاز احداث در سال ۹۶ و با کمتر 
از ۱۰ درصد پیشرفت متوقف شد تا اینکه مسئولان در سال 
۹۸از واگذاری اجرای این پروژه از وزارت مسکن و شهرسازی 
به وزارت بهداشت به عنوان نهاد مجری خبر دادند و گفتند که 
»جان تازه ای در اجرای این پروژه دمیده شده است«.در سفر 
مسئولان وقت سازمان برنامه و بودجه کشور مورخ ۱۰ بهمن 
۹۸ اعلام شد بیمارستان ۲۰۲ تختخوابی در سال ۱۴۰۰ افتتاح 
می شود. این مسئولان دلیل تاخیر چند ساله در ساخت این 
بیمارستان را نبود مکان مناسب برای احداث آن بیان و اعلام 
کردند:به دنبال هماهنگی های انجام شده با دانشگاه و مسئولان 
شهرستان بم مقرر شد از بانک رفاه تسهیلاتی برای پیشرفت 
فیزیکی این بیمارستان دریافت شود و سازمان برنامه طبق ماده 
۵۶ قانون تنظیم،بخشی از مقررات مالی دولت به عنوان تعهد 

ضمانت برای بازپرداخت اقساط وام را به بانک بدهد.
اما از سال ۹۸ تاکنون ۲ پیمانکار برای ساخت این پروژه ورود 
کرده اند که هربار به دلیل آنچه نابسامانی بازار و تامین نشدن 

اعتبار خوانده شده،انصراف داده و پروژه متوقف شده است.
در ۱۸سالی که از زلزله ویرانگر شهر بم گذشته مردم منطقه 
بارها شاهد برخی وعده  های محقق نشده مسئولان بوده اند و 
در این میان این مردم محروم شرق استان کرمان بوده اند که با 
حداقل امکانات بهداشتی و درمانی روزگار سپری می کنند.اگر 
به همه این محدودیت ها،تصادفات زیاد جاده های شرق استان 
کرمان به واسطه قاچاق انسان،سوخت و نیز شیوع ویروس 
کرونا را اضافه کنیم عمق فاجعه مشخص تر و لزوم احداث هر 

چه زودتر این بیمارستان مشخص می شود.
وعده نمایندگی قائم مقامی برخی ادارات

حجت الاسلام قاسم دانشی امام جمعه بم نیز درباره یکسری 
قول های مسئولان که به وعده هایشان عمل نکرده اند گفته بود 

نمایندگی هایی قرار بود به شهر بم داده شود.
به گفته او نمایندگی سازمان صمت،فرهنگ و ارشاد 
اسلامی،میراث فرهنگی و از همه مهمتر بهزیستی هیچ وقت 

عملی نشد و فقط در حد صورت جلسه باقی ماند.
مسئولان بم می گویند:با توجه به اینکه بم حادثه بسیار تلخی 
را تجربه کرده و معلولان ضایعه نخاعی زیادی دارد ایجاد 
نمایندگی های اداره کل مثل بهزیستی در این شهر دیده شده 

بود که همچنان فقط در حد صورتجلسه ماند.
وجود ۹8 ضایعه نخاعی

در حادثه زلزله بم حدود ۲۶۰نفر آسیب دیده نخاعی بودند که 
در طول سال ها یکسری از این افراد بهبود پیدا کردند و اکنون 
۹۸ نفر ضایعه نخاعی در سطح شهرستان بم زندگی می کنند.

مشکل مناسب سازی معابر
علیرضا اشرف زاده رییس بهزیستی بم گفته بود که با توجه به 
برگزاری جلسات متعدد در مناسب سازی شهر برای معلولان 
اما تاکنون اقدام جدی انجام نشده و این معضل بزرگی است که 

موجب محدودیت برای افراد ناتوان می شود.
باوجود آنکه این شهر تماما بازسازی شده،اما معابر داخل شهر 
مناسب سازی نشدن و برای معلولان مشکل آفرین هستند، آن 

هم در شهری که به واسطه زلزله معلولان زیادی دارد.
موزه زلزله بم ساخته نشد

از دیگر قول هایی که در بم عملیاتی نشد راه اندازی موزه زلزله 
بم بود که قول آن را مسئولان وقت هلال احمر پنجم دی ماه 

۹۴ به شهروندان بمی داده بودند.
آن زمان این مسئولان خواستار ایجاد موزه زلزله در بم به عنوان 

نماد زلزله شدند تا موضوعات مرتبط با زلزله بم و همچنین 
خدمات و امدادرسانی های صورت گرفته در قالب عکس و فیلم، 

کتاب و مقالات و روش های دیگر در معرض دید قرار گیرد.
اما این اتفاق هم تاکنون صورت نگرفته است و بیانگر ضرب 
المثل معروف حرف باد هواست شده؛حالا دبیرکل جمعیت 
هلال احمر اما می گوید که اگر مکان مناسب وجود داشته باشد 

مشکلی برای راه اندازی موزه وجود نخواهد داشت.
طرح جامع تفصیلی همچنان بدون اعتبار

 بعد از زلزله سال ۸۲طرح اضطراری تفصیلی بم به واسطه 
شرایط خاص آن زمان توسط مجموعه ای از مشاوران تهیه و 

طراحی شد که البته نقاط ضعف زیادی داشت.
به همین دلیل در سال ۹۰ پس از بازسازی،قرارداد تهیه طرح 
جامع شهر بم بسته شد تا مشاور بتواند طرح جامع و کاملی را 
برای بم تهیه کند که متاسفانه به دلیل صورت گرفتن یک 
سری اتفاقات از جمله انتخاب مشاور، طرح تهیه شده مسایل و 
مشکلاتی که بم برای توسعه و عمران نیاز داشت را جوابگو نبود.
در نتیجه با رایزنی انجام شده و پیگیری های صورت گرفته،یک 
مجموعه کامل و جامع برای تهیه طرح تفصیلی بم با رویکرد 
بازآفرینی شهر بم و اصلاح طرح قبلی برنامه ریزی شد 
اما متاسفانه هنوز اعتباری برای این پروژه در اختیار راه و 
شهرسازی قرار نگرفته است و باید ۵۰ درصد اعتبار پروژه در 

اختیار راه و شهرسازی قرار بگیرد که هنوز واریز نشده است.
وعده 10 ساله انتقال آب سد نسا

سد نسای تنها سد شرق استان کرمان است و یکی از مهمترین 
اهداف ساخت این سد آبرسانی به شهرهای بم، نرماشیر ، ریگان 
و فهرج بوده که باتوجه به بافت جمعیتی این محدوده به ویژه بم 

بعد از زلزله از اهمیت زیادی برخوردار بوده است.
این مناطق از کمترین سرانه بارندگی در استان برخوردارند 
و تقریباً هیچ منبع آب جاری ندارند؛هم اکنون آب شرب این 
شهرها از قنات ها و چاه هایی تأمین می شود که در حاشیه 
کویر وجود دارند که البته به گفته ساکنان شرق کرمان اکثراً از 
کیفیت لازم نیز برخوردار نیست و بارها در طول هفته با قطعی 
آب مواجه هستند.سال ۹۰ این پروژه کلنگ زنی شد و قرار بود 
طی چند سال، تصفیه خانه آب در مجاور شهر احداث و آب به 
بم برسد اما نه تنها این اتفاق روی نداده بلکه کیفیت آب موجود 
هم که به مردم می رسید کاهش یافت و بسیاری از مردم با 
مشکلات مختلفی مواجه شده اند.به گفته مدیرعامل آب 
منطقه ای کرمان امسال تنها ۶میلیارد تومان برای این پروژه 
در نظر گرفته شده است که تاکنون حتی یک ریال هم پرداخت 

نشده و این پروژه نیاز به کمک ویژه در تامین اعتبار دارد.
به گفته مدیرعامل آب منطقه ای کرمان برای تکمیل این پروژه 

نزدیک به ۴۰۰ میلیارد تومان دیگر اعتبار نیاز است.
بام بم، یادگار آوار خانه های زمان زلزله

کمی آنطرف تر از بهشت  زهرای بم،در جایی که روزی گودالی 
سه تا چهار متر پایین تر از سطح خیابان بود،حالا نه تنها با 
خیابان همسطح شده،بلکه ۲ تپه  مرتفع هم روی آن ایجاد 
شده است؛ تپه ای از آوار خانه هایی که روزی روی سر مردم 
شهر خراب شده بود.طی سال های اخیر بارها شهرداران بم 
تصمیم به ساماندهی این تپه ها که به آن می گویند »تپه  
یادمان زلزله« داده اند تا این تپه را به »بام بم« تبدیل کنند 
اما اطراف تپه حالا با بولدوزر صاف می شود تا محوطه ای برای 
پارکینگ خودروهایی که هرسال پنجم دی برای سوگواری به 
بهشت زهرا می آیند فراهم شود. و ایستادن بالای این تپه برای 
خوش گذرانی،موقعیتی متناقض را ایجاد می کند؛جایی که زیر 
پای آن،آواری است که هزاران نفر را به کام مرگ کشیده و از 
بالای آن گورستان بم محل دفن بیشتر قربانیان زلزله پیداست.

بم ،مهاجرت و حاشیه نشینی
بم که تازه بازسازی شده حاشیه نشین هم دارد؛ بنا بر اطلاعات 
مرکز ملی آمار ایران،سال ۸۵، سه سال بعد از زلزله، جمعیت 
این شهر حدود ۷۴هزار نفر بود.اما در سرشماری سال ۹۵، 

ساکنان این شهر به بیش از ۱۲۷هزار نفر رسید.
با وجود اینکه طبق آمار رسمی حدود ۳۰هزار نفر در زلزله  بم 
کشته شدند اما جمعیت شهر بعد زلزله بیشتر شد که بخش 
بسیار بزرگی از این میزان افزایش جمعیت مربوط به مهاجرت 

از شهرهای اطراف و روستاهای حاشیه ای به شهر بم است.
مهاجرتی که معضلات بسیاری به دنبال داشته است؛از جمله 
ایجاد حاشیه نشینی گسترده و شکل گیری حلبی آباد در 
اطراف شهر و تقابل های قومیتی و فرهنگی. در محله موسوم 
به »زمین های قشمی« که قبلًا کاربری کشاورزی داشت، 
زمین هایی به قیمت ۴۰۰ هزار تا یک میلیون تومان به افراد 
بی بضاعت و بی خانمانی که از نقاط مختلف به بم آمده بودند 
واگذار شد و کانکس های به جا مانده از زلزله خانه ای برای 
مهاجران شد.یکی از ساکنان محله قشمی که در یک تکه از 
همین زمین ها ۲ کانکس گذاشته و در آن زندگی می کند 
می گوید چهار سال پیش این زمین را به قیمت ۸۰۰ هزار تومان 
از آقای با همین نام محله، خریده است و به دلیل اینکه کارگر 
است یا کار پیدا نمی کند و مزد کمی می گیرد ناچار است در 

اینجا زندگی کند.
آرامگاه بسطامی ساماندهی نشد

در میان قربانیان زلزله فاجعه بار بم،یک شخصیت هنری 
مشهور نیز حضور داشت که خیلی ها او را می شناختند؛ ایرج 

بسطامی،خواننده محبوب ایران که در بخشی از آهنگ گل 
پونه های او آمده است:»من مانده ام تنهای تنها… میان سیل 
غم ها… «۱۸ سال از فاجعه زلزله بم می گذرد؛در همان بحبوحه 
بود که زمین،ایرج بسطامی ـ خالق اثر»گلپونه ها« ـ را هم در 
آغوش کشید.بسطامی از شاگردان محمدرضا شجریان بود 
و استاد در سوگ شاگردش و برای کمک به زلزله زده ها، ۲ 
هفته بعد از این اتفاق دردناک،به روی صحنه رفت.مسئولان 
شهرستان بم هرسال با نزدیک شدن به مراسم پنجم دی 
برای ساماندهی آرامگاه این شخصیت هنری وعده هایی 
داده  ند اما هنوز این وعده ها به نتیجه نرسیده و آرامگاه این 
هنرمند و خواننده محبوب ایران از وضعیت مطلوبی برخوردار 

نیست؛وضعیتی که زیبنده نام این هنرمند و این شهر نیست.
اعتمادی فرماندار وقت بم در سال ۸۶ گفته بود که به خاطر 
جایگاه ویژه این هنرمند فقید در موسیقی ایران،مصمم شدیم 
با مشارکت مردم وضعیت مزار وی را ساماندهی کنیم و نحوه 
اجرای این طرح به قدری اهمیت دارد که ضروری است 
طراحان و برنامه ریزان مجربی در این باره فعالیت کنند.این 
صحبت ها نیز سال ۹۸ در جلسات شورای شهر دوره پنجم 
گفته و بیان شد:یکی از مسائلی که به فراموشی سپرده شده 
ساماندهی آرامگاه ایرج بسطامی است. ما باید مکاتبات خود را با 
خانواده مرحوم ایرج بسطامی انجام دهیم و هرچه سریعتر مزار 
ایرج بسطامی را ساماندهی کنیم.در این زمینه فاطمه بسطامی 
خواهر مرحوم می گوید درباره ساماندهی آرامگاه بسطامی 
هیچ صحبتی ندارد زیرا مسئولان بم همین که نزدیک پنجم 
دی می شوند به یاد ساماندهی آرامگاه مرحوم می  فتند و بعد 
کاری نمی کنند.اما رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی بم 
می گوید چندین گام برای این موضوع برداشته و با شهرداران 
وقت نیز گفت و گو شد زیرا متولی آرامستان ها شهرداری است 
و آنها بودجه هایی برای ساماندهی آرامگاه دارند.اعظم جوشایی 
بیان کرد: باوجود پیگیری خانواده مرحوم بسطامی برای 
ساماندهی این آرامگاه البته نه به خاطر مسائل شخصی بلکه 
به دلیل شخصیت ملی این مرحوم هنوز نتیجه مطلوب حاصل 
نشده است.به گفته او یکی از مشکلات،فضای خاص آرامگاه 
است زیرا در روزهای اول حادثه زلزله بم هر کسی به دنبال 
لودر بود تا بتواند عزیزانش را دفن کند و باید در آن روزها به 
این دغدغه توجه می شد و در جایی به خاک سپرده می شد که 
امکان اجرای برنامه ساماندهی وجود داشته باشد.او بیاناوکرد: 
آرامگاه بسطامی در جایی قرار دارد که اطراف آن هم عزیزانی 
دفن شده اند و شاید اگر طرحی اجرا شود که مزارهای اطراف 

پوشیده شود مردم این اجازه را ندهند.
شهر تمدن ها، سینما ندارد

پس از ویرانیِ شهر بم،اولین چیزی که مردم شهر را می توانست 
و می تواند دلخوش کند بازسازی و نوسازیِ انواع و اقسام امکانات 
فرهنگی و تفریحی بود و هست.در حالی که سال های گذشته 
اهالی تئاتر و نمایش گران اثاث خود را به شهر بم بردند و مقابل 
چشمان ساکنان بم جلوه گری کردند اما بد نیست بدانید که این 
شهر هنوز سینما ندارد.رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی بم 
نیز می گوید ۲ سینمای خصوصی در بم وجود داشته که شاید 
توقع بود در زمان بازسازی بم توجه بیشتری به سینما شهر 
تماشای بم می شد زیرا سرمایه گذار این سینما گام هایی برای 
احداث آن برداشته بود.به گفته او یکسری دلخوری ها از سمت 
بخش دولتی و خصوصی وجود دارد و این موضوع به دلیل اینکه 
به آن پرداخته نشد معطل ماند زیرا دولت معتقد است حمایت 
کرده اما نتیجه دلخواه را نداشته و سرمایه گذار نیز می گوید هر 
آنچه بوده حتی فراتر از آن هم انجام داده است.به گفته جوشایی 
این گونه به نظر می رسد که اکنون با توجه به اقتصاد سینما و 
کالاهای فرهنگی دیگر سرمایه گذار رغبتی برای این کار ندارد.

معاون وقت سینمایی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در خرداد 
۸۹ اعلام کرده بود که بزودی سینمای موقت بم راه اندازی 
خواهد شد و پیگیری ساخت سینمای دائم این شهر نیز در 

دستور کار جدی قرار می گیرد اما این وعده به نتیجه نرسید.
همچنین سال ۹۸معاون وقت امور سینمایی کشور به بم سفر 
کرد و قول ساخت سینمایی در قالب طرح پردیس سینمای 
امید را در قالب تفاهم نامه ای با شهرداری بم داد اما از آن 
زمان تاکنون هم این سینما احداث نشده و یکی از دلایل آن 

تنگناهای مالی و کمبود بودجه شهرداری اعلام شده است.
این شهر در حالی از بی سینمایی رنج می برد که زادگاه روح انگیز 
سامی نژاد نخستین هنرپیشه زن اولین فیلم ناطق ایرانی به نام 

دختر لُر در سینمای ایران است.
مرمت ارگ جهانی بم همچنان عقب از برنامه

ارگ جهانی بم با بیش از ۲۵۰۰سال قدمت بزرگترین بنای 
خشتی جهان است که اول فروردین سال ۱۳۴۵ در فهرست 
آثار ملی و در سال ۲۰۰۴ یعنی سال ۸۲ نیز در فهرست میراث 
جهانی یونسکو ثبت شد و زلزله ۶.۶ ریشتری  بم حدود ۸۰ 

درصد ارگ بم را ویران کرد.
۵0 درصد ارگ بازسازی شده است

مدیرپایگاه جهانی ارگ قدیم بم می گوید اگر بخواهیم طبق 
صحبت کارشناسان یونسکو درباره مرمت و بازسازی ارگ بم 
صحبت کنیم اینکه تنها یکسری از ساختارها نیاز به بازسازی و 
مرمت دارد بله در حال حاضر ارگ بم از ۸۰ درصد هم عبور کرده 
است اما براساس آنچه ارگ تاریخی بم قبل از زلزله بود و آنچه 
اکنون مشاهده می شود مرمت ها حدود ۵۰ درصد انجام شده 
است.به گفته محسن قاسمی کمبود اعتبار مهمترین مشکل 
است و اگر قرار باشد ارگ بم به شرایط قبل از زلزله بازگردد 
دستکم هفت سال دیگر زمان نیاز است.سخن از شرایط کنونی 
بم باوجود همه اقدامات زیادی که انجام شده در حالی است 
که وعده های برزمین مانده همچنان روی زمین قرار دارند و 
خیلی ها هنوز دارند  بعد از ۱۸سال صدای حزین بسطامی را 
گوش میکنند که در دل این شهر پیچیده است و می گوید:من 

مانده ام تنهای تنها...

 سُها خدیش 

گزارش

طبق برنامه ریزی مسئولان،بازسازی بم 
باید تا تابستان سال 84 به پایان می رسید 
اما آنچه ضعف مدیریت،ناهماهنگی میان 
نهادها،استفاده نکردن بهینه از نیروهای 
متخصص در کنار عوامل متنوع دیگر 
خوانده می شود باعث شد تا بازسازی شهر 
به کندی و دیرتر در سال 8۶ اعلام شود.

وعده هایی که ۱۸ سال خاک می خورند
به مناسبت هجدهمین سالروز زلزله بم

نا  
یس

س: ا
عک

در لایحــه بودجــه ۱۴۰۱ کــه در 
اســت،  مجلــس  بررســی  دســت 
محــل  از  ۵۰۰میلیاردتومــان 
حق بیمه هــای شــخص ثالــث بــه 
صداوســیما و هلال احمــر تخصیــص 

داده شــده اســت.
ــا  ــرا ب ــزی اخی ــه مرک ــس کل بیم رئی
انتقــاد از ایــن رویکــرد در لایحــه بودجه 
ــفانه  ــت متاس ــه اس ــده گفت ــال آین س
بیمــه شــخص ثالــث بــه جــای اینکــه به 
ــای  ــرف بخش ه ــد ص ــان برس مجروح

دیگــر می شــود.
ــق  ــش ح ــدام را افزای ــن اق ــلیمانی ای س
بیمــه و دســت در جیــب مــردم کــردن 
ــران  ــا گ ــر ب ــوی دیگ ــه از س ــته ک دانس
ــه  ــرار از بیم ــه ف ــر ب ــه، منج ــدن بیم ش

می شــود.
در همیــن رابطــه، احســان ارکانــی، 
بودجــه  برنامــه،  عضوکمیســیون 
و محاســبات مجلــس در گفت وگــو 
بــا خبرنــگار اقتصادآنلایــن گفــت: 
در  شــده  داده  تخصیــص  مبلــغ 
بودجــه از حق بیمه هــا، بــرای بحــث 
کاهــش  جهــت  فرهنگ ســازی 
تصادفــات اســت. براســاس قانــون، 

شــرکت های بیمــه و بیمه گــذاران 
ــران،  ــا در ای ــه تنه ــتند؛ ن ــف هس موظ
بلکــه در تمــام دنیــا بــرای کاهــش 
ــه ای  ــی خــود هزین ــای پرداخت هزینه ه
را صــرف فرهنگ ســازی و آمــوزش 
ــات و  ــن مســیر تصادف ــرا از ای ــد. زی کنن

حــوادث کاهــش خواهــد یافــت.
وی افــزود: بنابرایــن در مصوبــات 
پیش بینــی شــده کــه شــرکت های 
بیمــه ای درصــد ناچیــزی از منابــع 
درآمــدی خــود را  بــرای جلوگیــری 
ــوادث،  ــات و ح ــتر تصادف ــد بیش از رش

صــرف فرهنگ ســازی بکننــد.
ــه، براســاس  ــه اینک ــا اشــاره ب ــی ب ارکان
بررســی ها ایــن هزینه هــای تاثیــر 
بســیار خوبــی در کاهــش حــوادث 
ــه  ــت، ادام ــته اس ــر داش ــال های اخی س
ــا وجــود اینکــه تعــداد خودروهای  داد: ب
مــا بــه شــدت افزایــش یافتــه امــا 
تصادفــات روند کاهشــی داشــته اســت.
ایــن نماینــده خاطرنشــان کــرد: 
در مجمــوع ایــن کار بــه نفــع خــود 
شــرکت های بیمــه اســت؛ زیــرا اینگونــه 
ــرای خســارت  هزینــه پرداختــی آنهــا ب
ــز  ــان نی ــرده و سودش ــدا ک ــش پی کاه

افزایــش خواهــد یافــت.
بــه گفتــه ارکانــی، ایــن ردیــف 
ــز در بودجــه وجــود  ــل نی ســال های قب
داشــته و تغییــر چندانــی نکــرده اســت.
عضــو کمیســیون برنامه وبودجــه بــا 
اشــاره بــه اعتراضــات شــرکت های 
ــا،  ــن هزینه ه ــت ای ــه پرداخ ــه ای ب بیم
بیــان کــرد: شــرکت های بیمــه ای 
اعتقــاد دارنــد کــه ســازمان صداوســیما 
و هلال احمــر بایــد فرهنگ ســازی و 
ســاخت برنامه هــای آموزشــی را بــه 
طــور رایــگان انجــام دهنــد. از طرفی این 
ــد  دســتگاه ها نیــز همــواره تاکیــد کردن
ــا را  ــن برنامه ه ــاخت ای ــکان س ــه ام ک
بــدون اینکــه منابعــی بــرای آن در نظــر 

ــد. ــود را ندارن ــه ش گرفت
ــن  ــل ای ــرد: اص ــد ک ــان تاکی وی در پای
موضــوع در جهــان پذیرفتــه شــده و 
ــورهای  ــی در کش ــت. حت ــی اس منطق
بیمــه  شــرکت های  خــود  دیگــر 
از  بخشــی  می دهنــد  پیشــنهاد 
درآمدشــان را بــرای فرهنگ ســازی 
ــوادث  ــر ح ــرا اگ ــد؛ زی ــص بدهن تخصی
کــم شــود، درآمدشــان افزایــش خواهــد 

یافــت.

قرار بـر این بـود که مـرداد مـاه اولیـن برگـه مالیات 
خانه هـای خالـی صـادر شـود امـا ایـن وعـده چنـد 
بـار تمدیـد شـد و بـه اجـرا نرسـید. مشـکل اصلـی 
هم نبـود اطلاعـات دقیـق از تعـداد خانه هـای خالی 
اسـت کـه طبـق قانـون وزارت راه و شهرسـازی باید 
اطلاعـات جامـع از خانه هـای خالـی را در اختیـار 
سـازمان امـور مالیاتـی قـرار دهـد. گویا هـر چند که 
وزارت راه و شهرسـازی اطلاعات بیش از یک میلیون 
واحد مسـکونی خالـی از سـکنه را ارایه کـرده اما این 

اطلاعـات ناقـص و غیـر قابـل بهره بـرداری اسـت.
یـک مقـام مسـئول در وزارت راه و شهرسـازی در 
گفت وگو با ایلنا بـا بیان اینکـه تاکنـون در دو مرحله 
اطلاعات خانه هـای خالـی را در اختیار سـازمان امور 
مالیاتی قـرار داده ایم، گفـت: اطلاعـات خانه ها خالی 
در دو گـروه جمـع آوری شـده اند؛ یـک گـروه مربوط 
بـه خانه هـای خالی اسـت کـه براسـاس قانون سـال 
۹۴ شناسـایی شـده اند و بابـت بیـش از یـک سـال 
خالـی بـودن، مالیـات مربوطـه را بدهکار هسـتند و 
گـروه دوم خانه هایـی هسـتند کـه براسـاس قانـون 
اصلاحی سـال ۹۹ شناسـایی شـده اند که البتـه این 
گروه هنـوز خروجی نـدارد چراکه هنـوز مهلت ثبت 
نام به پایـان نرسـیده و  ۱۲۰ روز هـم از خوداظهاری 

افراد نگذشـته اسـت.
وی ادامـه داد: هـر اطلاعاتـی کـه از خانه هـای خالی 
بـه سـازمان امـور مالیاتـی ارسـال شـده مربـوط به 

خانه هایـی اسـت کـه براسـاس قانـون سـال ۹۴ 
شناسـایی شـده اند کـه ایـن اطلاعـات در دو مرحله 
در سال گذشـته و امسـال ارایه شده اسـت اما مساله 
این اسـت که سـازمان امور مالیاتـی ایـن اطلاعات را 
در بسـتر سیسـتم الکترونیک دولت یا همان سامانه 
»mtls« می خواهد اما این سیسـتم بـه دلایل متعدد 
هنوز فعال نیسـت اما ایـن اطلاعاتی که خـارج از این 
سـامانه بـه سـازمان مالیاتی ارسـال شـده هـم قابل 

اسـتفاده و بهـره برداری اسـت.
این مقام مسـئول تاکیـد کرد:تا کنـون اطلاعات یک 
میلیون و ۱۷۴ هـزار واحد خانـه خالی را به سـازمان 
امور مالیاتی ارایـه داده ایم. سـازمان مالیاتی می گوید 
برخی از اطلاعـات بایـد مجددا بررسـی شـود که در 
ایـن بـاره  مشـکلی نداریم امـا اطلاعـات موجـود در 
سـامانه مشـخص اسـت و براسـاس ان می توان ایتم 
هـای اضافه تری را مشـخص کـرد. اگر ایـرادی را هم 
مطرح کنند امکان برطـرف کـردن ان در مدت زمان 
بسـیار کوتاه را داریم . هرچند  هنوز استفاده از سامانه 
الکترونیـک دولت بـرای ارایه این اطلاعـات فراهم اما 
این اقـدام شـدنی اسـت و مالیـات سـتانی از مالکان 

خانه هـای  خالی بایـد از یک جایی شـروع شـود.    
 امسال برگه های مالیاتی خانه های خالی صادر 

می شود
برخـلاف گفته هـای وزارت راه و شهرسـازی، 
مسـئولان سـازمان امور مالیاتی می گویند اطلاعات 

تمـام یـک میلیـون و  ۱۷۴ هـزار واحـدی کـه ارایه 
شـده، قابل اسـتفاده نیسـت و اجـرای این قانـون با 
اطلاعـات ناقـص هزینه هایـی را بـه دنبـال خواهـد 

داشـت.   
»هادی خانی« معاون فناوری سـازمان امور مالیاتی 
در گفت وگـو بـا خبرنـگار اقتصـادی ایلنـا بـا بیـان 
اینکـه وزارت راه و شهرسـازی بخشـی از اطلاعـات 
خانه هـای خالـی را از طریـق سـی دی )دیسـک 
فشرده( به سـازمان امور مالیاتی ارسـال کرده است، 
اظهار داشـت: اطلاعات ذخیره شـده در این سی دی 

بـرای محاسـبات مالیاتی ناقص اسـت.
معـاون سـازمان امـور مالیاتـی دربـاره مـوارد نقص 
اطلاعاتـی گفـت: در برخی مـوارد نمی دانیـم واحد 
مسـکونی در چه بـازه زمانـی خالی بـوده اسـت، آیا 
خالی بـون ایـن واحـد محـرز اسـت یـا اینکـه تنها 
دلیـل، عـدم مراجعـه افـراد بـه سـامانه بـوده؟ کـه 
تمام ایـن موضوعـات محـل بحث بـوده تـا در روند 
محاسـبات و مالیـات سـتانی اختلالی ایجاد نشـود.  
خانی بـا تاکید بر اینکـه برخلاف ادعـای وزارت راه و 
شهرسـازی از نظر ما دیتای ارایه شـده کامل نیست 
و یک بخش محـدودی از ایـن اطلاعـات را می توان 
مـورد اسـتفاده قـرار داد، افـزود: حتمـا عملیـات 
مالیـات سـتانی از خانه های خالی از امسـال شـروع 
می شـود اما دیتـای یک میلیـون و ۱۷۴ هـزار واحد 

خالـی را در اختیـار نداریم.

تامین بودجه صداوسیما از محل حق بیمه مالیات ستانی از خانه های خالی با دیتای ناقص

اعظمی، عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی مجلس: بدون شک بعضی محصولات کشاورزی مصرفی مردم سالم نیست 
و این ماجرای برگشت خوردن باز هم تکرار خواهد شد.

محصولات کشاورزی مرجوعی؛
سمی فقط برای همسایه

رنا
: ای

بع
من

محصولات کشاورزی همچنان برگشت می خورند. به 
همان دلیل سابق؛ باقیمانده سموم. قصه تکراری که یک 
بار با فلفل دلمه ای، بار دیگر با کیوی و یک بار هم با سیب 
زمینی خود را در خبرها بازارهای صادراتی ایران نشان 
می دهد . واکنش جهاد کشاورزی اما نسبت به این موضوع 
تکذیب بود. معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی که 
درهمان روزها اول ایران را جزو کشورهایی قلمداد کرد 
که کمترین مصرف کود شیمیایی در واحد سطح را دارند. 
روز گذشته اما اعظمی، عضو هیئت رئیسه کمیسیون 
کشاورزی مجلس به صراحت اعلام کرد که بدون شک 
بعضی محصولات کشاورزی مصرفی مردم استاندارد 

کافی نداشته و سالم نیست.
اولین موضوع گیری نسبت به مرجوع شدن محصولات 
کشاورزی از سمت جهاد کشاورزی بود. محمدمهدی 
برومندی، معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی 
۲۴ آذرماه اطمینان داده بود که تمامی محصولات 
تولیدی ایران در سلامت کامل اند. او گفته بود:» کمترین 
مصرف کود شیمیایی در واحد سطح را در دنیا سوریه و 
مراکش دارند و پس از این کشورها ایران در رتبه سوم 
قرار دارد و مصرف کود در ایران از کشورهای اروپایی و 
بسیاری کشورهای دیگر کمتر است. اطمینان می دهم که 
محصول کشاورزی و غذای ایران در سلامت کامل است و 
برخی صحبت های مطرح شده در خصوص غیراستاندارد 
بودن محصولات و میزان نیترات در محصولات کشاورزی 

کاملًا بی اساس است.«
او حتی در مورد تولیدات گلخانه ای تضمین داده بود:» 
محیط های گلخانه ای مسئول فنی هستند و نظارت کلی 

بر این تولیدات صورت می گیرد.«
 سازمان حفظ نباتات اما با این اطمینان پاسخ نمی دهدو 
واکنش سازمان غذا و دارو نیز همچنان سکوت است. 

حسین عزیزی، مدیرکل فراورده های غذایی و آشامیدنی 
سازمان غذا و دارو در پاسخ به این سوال که مگر وزارت 
بهداشت مسئول سلامت مردم نیست و چرا اختلاف 
نظر درباره سلامت محصولات کشاورزی ایرانی وجود 
دارد؟ گفته بود: همه این مسائل فعلا به جهاد کشاورزی 
مربوط است و باید از آنها بپرسید. اگر هم قرار است 
هماهنگی صورت بگیرد باید جلسه برگزار شود که طول 
می کشد و فعلا تمام مسئولیت های این موضوع با جهاد 

کشاورزی است.
*در مورد بازگشت محصولات برای باقیمانده 

سموم بزرگنمایی شد
 این گفته ۲۱ آذرماه بیان شده بود و۱۵روز بعدش هم 
شاهپور علایی مقدم، معاون وزیر جهادکشاورزی و رئیس 
سازمان حفظ نباتات کشور، پررنگ شدن خبر برگشت 
این محموله ها از بازارهای صادراتی را فضاسازی رسانه ای 
برای مقاصد خاص تلقی و تأکید می کند علت اصلی 
مرجوع شدن اینگونه محموله ها تغییر و به روزرسانی 
قوانین و مقررات کشورهای هدف صادراتی و ناهمخوانی 
محصولات کشاورزی صادر شده با قوانین و مقررات 

جدید بوده است. 
 او ۶دی ماه گفته بود:» سالانه ۱۲۰میلیون تن انواع 
محصولات زراعی، باغی، دام، طیور و شیلات در ایران 
تولید می شود که بخشی از آن صادر می شود. در نتیجه، 
در تولید محصولات کشاورزی، تازه کار نیستیم و از نحوه 
استفاده مناسب از سموم برای تولید این نوع محصولات 
اطلاع داریم.  در مورد مرجوع شدن برخی محموله های 
صادراتی محصولات کشاورزی بزرگ نمایی می شود. از 
ابتدای امسال تاکنون ۴.۵میلیون تن محصولات مختلف 
کشاورزی به بازارهای هدف مانند کشورهای اوراسیا، 
عراق، امارات متحده عربی، افغانستان و... صادر شده است. 
اگر در زمینه کنترل دوره باقیمانده سموم یا مواد شیمیایی 
روی محصولات کشاورزی سوء مدیریتی وجود داشت، 
باید این موضوع در همه محصولاتی که صادر می شود، 

مشهود باشد.«
در تازه ترین واکنش ها، اما  مجمع ملی سازمان های مردم 
نهاد در نامه ای به رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 
طبیعی مجلس، ضمن گوشزد کردن وظایف سازمان 
حفظ نباتات، خواستار اقدام سازمان بازرسی کل کشور 

در برخورد با این موضوع شده است.
*برگشت محصولات کشاورزی به همین جا ختم 

نمی شود
روز گذشته اما در نهایت ذبیح الله اعظمی، عضو هیئت 
رئیسه کمیسیون کشاورزی مجلس از ناسالم بودن 
محصولات برگشت خورده گفت. او در این رابطه گفته 
است: »بدون شک بعضی محصولات کشاورزی مصرفی 
مردم استاندارد کافی نداشته و سالم نیست و این ماجرای 
برگشت خوردن محصولات کشاورزی ایران در آینده 

نزدیک باز هم تکرار خواهد شد.«
ذبیح الله اعظمی در مورد سیب زمینی های برگشت 
خورده از ترکمنستان گفت: »متأسفانه تولیدکنندگان 
عمده ما، اصول حرفه ای کاری را رعایت نمی کنند چرا 
که سازمان یا نهادی تا به حال از آنها نخواستند که این 
اصول را رعایت کنند. به عبارت دیگر فشاری از سوی 
وزارت جهاد کشاورزی یا وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی روی آنها نبوده است؛ بنابراین، تولیدکنندگان 
به میزان دلخواهشان کود دادند. گویا سیب زمینی های 

برگشت خورده از ترکمنستان نیترات زیادی دارد.«
به گفته عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس ۱۵ یا ۲۰ سال 
پیش هم سیب زمینی هایی که به آذربایجان فرستادیم، 
برگشت خورد. او در طی صحبت هایش اشاره ای هم به 
مصرف گسترده این محصولات ناسالم در کشور کرده:» 
تنها مسئله صادرات این محصولات نیست. بحث اصلی 
مردم خودمان هستند که باید این کالاها را مصرف کنند. 

ما باید دلمان برای خودمان بسوزد.«
پیش از این عباس صمدی، کارشناس ارشد گیاه پزشکی و 

کارشناس سموم کشاورزی در خصوص عودت محصولات 
کشاورزی به دلیل احتمال وجود باقی مانده سموم بر آنها، 
به »پیام ما« گفته بود: »سالهاست که ما این موضوع را 
گوشزد می کنیم و از کشاورزان می خواهیم که در مصرف 
سموم دقت کنند. این موضوع مثل یک بمب ساعتی در 
جامعه است که باعث افزایش سرطان می شود. بهتر است 
بگوییم شده است. در جامعه کوچک اطراف خودمان 
می بینیم که کسی نیست که یکی از اطرافیانش درگیر 
با سرطان نباشد. بخشی از این موضوع به استفاده از 
سموم در کشاورزی بر می گردد. سمومی که استفاده از 
آنها رشد محصول، میزان محصول و کیفیت آن را -در 
ظاهر- افزایش می دهد اما به همان میزان از سلامت آن 

کاسته می شود.«
به گفته این کارشناس ارشد گیاه پزشکی مصرف سموم 
خطرناکی مثل مالاتیون یا پرمترین یا کودهای نیتراته، 
تبعات بسیار خطرناکی دارند و منجر به سقط جنین و 
سرطان خواهد شد. او در این باره گفته است:»نیترات 
یکی از عوامل اصلی سقط جنین است. یکی از عوامل 
اصلی سرطان روده و دستگاه گوارش در ایران وجود 
نیترات عنوان شده است. جامعه پزشکی هم این موضوع 
را تایید کرده است. هر ذره از این سموم که وارد بدن فرد 
می شود در بخشی از بدن جذب بافت های چربی می شود 
و به مرور تشکیل توده می دهد و بعد از مدتی هسته اصلی 
بیماری  سرطانی را تشکیل می دهد. اختاپوس سموم 
محصولات کشاورزی در جامعه به شکل وحشتناکی 
در حال رشد است. گلخانه هایی که در اطراف شهرها 
می بینیم مرکز تولید مرگ هستند. چون هیچ نظارتی 
روی چگونگی تولید محصولات در آنها صورت نمی گیرد« 
صمدی معتقد است که ماجرای سموم به همین جا ختم 
نمی شود:»آسیب های وارد شده به سلامت مصرف کننده 
تنها بخشی از تبعات مخرب استفاده بی رویه از سموم در 
کشاورزی است، محیط زیست و آب و خاک هم از این 

آسیب در امان نیستند. «

کاغذ وطن
گزارش 

به گفته عضو هیئت رئیسه کمیسیون 
کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط 
زیست مجلس 1۵ یا 20 سال پیش هم سیب 
زمینی هایی که به آذربایجان فرستادیم، 
برگشت خورد. او در طی صحبت هایش اشاره 
ای هم به مصرف گسترده این محصولات ناسالم 
در کشور کرده:» تنها مسئله صادرات این 
محصولات نیست. بحث اصلی مردم خودمان 
هستند که باید این کالاها را مصرف کنند. ما 
باید دلمان برای خودمان بسوزد.«

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک جیرفت   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
و ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319014003559-1400/08/29هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای سیف اله شاهرخی  فرزند یداله بشماره شناسنامه 8160صادره ازکهنوج 
در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر ساختمان به مساحت 1528متر مربع پلاک -فرعی از950- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک -فرعی از 950-اصلی قطعه 6واقع دراراضی کلاکی دلفارد جیرفت  بخش 34کرمان 
خریداری از مالک رسمی آقای حسین جلالی محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به 
فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد ./م الف:505
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/09/23 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/07

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک جیرفت   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و 
ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319014003141-1400/08/01هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای غلامعباس بحرآسمانی ملائی  فرزند خانمیرزابشماره شناسنامه 
168صادره ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه وباغچه به مساحت 1115متر مربع پلاک -فرعی از1643- 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک -فرعی از 1643-اصلی قطعه 5واقع دراراضی کراء دلفارد جیرفت  بخش 
34کرمان خریداری از مالک رسمی آقای غلامحسین ناصری کراء محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر 

خواهدشد ./م الف:485
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/09/23 -  تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/07

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک جیرفت   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
و ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره1400603190144001715-1400/04/22هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای علیداد دلفاردی  فرزند جعفر بشماره شناسنامه 422صادره ازجیرفت در 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 183متر مربع پلاک -فرعی از565- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
-فرعی از 565-اصلی قطعه دوواقع دراراضی بهجرد جیرفت  بخش 45کرمان خریداری از مالک رسمی آقای 
محمود آذربهرام  محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم 

وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد ./م الف:486
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/09/23 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/07

  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
واراضی  ثبتی  قانون تعیین تکلیف وضعیت  نامه  قانون و ماده 13آئین  آگهی موضوع ماده3 
و ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319079000574-1400/09/28هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر 
رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای قنبرسنجری فرزند عیسی بشماره شناسنامه 708صادره 
ازرودبارجنوب در یک قطعه زمین مزروعی  به مساحت 336644متر مربع پلاک 732فرعی از190- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 187اصلی و پلاک 1فرعی از 190اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب میش پدام 
که با توجه دادنامه شماره 9809973410500807شعبه پنجم دادگاه عمومی حقوقی کرمان مالکیت متقاضی 
محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی 
به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم 

وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد ./م الف:203
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/07 - تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/21

 علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی   

برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است.لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح زیر به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روزآگهی می شود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض دادخواست 

خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در شهرستان زرند بخش 13 کرمان  

آقای محمدجواد میرزائی بادیزی فرزند علی بشماره شناسنامه 2753 صادره از زرند در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ خانه به مساحت ششدانگ 390 مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک 27 فرعی از 2368 

اصلی واقع در زرند خیابان علامه کوچه 1 خریداری از مالک رسمی آقای سیدیحیی موسوی زرندی.
خانم اکرم افشار زرندی فرزند علی بشماره شناسنامه 2888 صادره از زرند در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
خانه به  مساحت ششدانگ 390 مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک 27 فرعی از 2368 اصلی واقع در 

زرند خیابان علامه کوچه 1 خریداری از مالک رسمی آقای سیدیحیی موسوی زرندی.
م الف 247

تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/7
تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/10/22

حسین توحیدی نیا 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی اصلاحی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی -برابر اراء شمارهای 1399960319078011864 و 139960319078011760 
هیات دوم مورخه 1399/11/20 موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان خانم آذر بخشائی 
فرزند حسین بشماره شناسنامه 222 صادره از گلباف واقای احمد پورجعفری به شماره شناسنامه 439 کدملی 
3189842191 صادره از گلباف باالمناصفه در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 213/37 متر مربع تحت پلاک 
6075 فرعی از 3982 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 5 فرعی از 3982 اصلی بخش 2 کرمان واقع در خیابان 
دستغیب 32 متری مهراب اولین کوچه سمت راست خریداری از مالک رسمی خانم نرجس شیخ الاسلامی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف 1292تاریخ انتشار نوبت اول : دوشنبه 1400/9/22
تاریخ انتشار نوبت دوم : سه شنبه 1400/10/7

محمود مهدی زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک جیرفت   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  13آئین  ماده  و  قانون  ماده3  موضوع  آگهی 
اول  برابررای شماره140060319014001183-1400/03/24هیات  فاقدسند رسمی  واراضی و ساختمانهای 
مستقردرواحد  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مطهره برخوری مهنی  فرزند 
حمدالله بشماره شناسنامه 3473صادره ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 385متر مربع 
پلاک -فرعی از581- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک -فرعی از 581-اصلی قطعه دوواقع دراراضی 
ابراهیم سیدیان  محرزگردیده  آقای  مالک رسمی  از  اباد جیرفت  بخش 45کرمان خریداری  حسین 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص 
آگهی  انتشاراولین  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت 
به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 

مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد ./م الف:495
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/09/23 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/07

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک جیرفت   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
موضوع  اول  شماره140060319014003081-1400/07/28هیات  برابررای  رسمی  فاقدسند  ساختمانهای  و 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت 
نژاد  فرزند کرامت بشماره شناسنامه  ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اصغر کریمی 
44صادره ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 282.80متر مربع پلاک -فرعی از580- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک -فرعی از 580-اصلی قطعه دوواقع دراراضی سبز پوشان  جیرفت  بخش 
45کرمان خریداری از مالک رسمی آقای سید حسین فاطمی محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا 

ت سند مالکیت صادر خواهدشد ./م الف:487
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/09/23 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/07

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند   

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008002474 هیات دوم  موضوع قانون 
حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
عباس  فرزند  آبادی  نعیم  رحمانی  علی  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  زرند  ملک  ثبت 
 7577 از پلاک  312 مترمربع  به مساحت  باب خانه  در یک  زرند  از  24 صادره  به شماره شناسنامه 
اصلی واقع در زرند خیابان امیرکبیر کوچه شماره 10 خریداری از  مالک رسمی آقای علی اکبر تهامی 
آگهی می  15روز  به فاصله  نوبت   اطلاع عموم مراتب در دو  به منظور  لذا  زرندی محرز گردیده است. 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف 
بدیهی است در صورت انقضای   مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. م/الف 246
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/7

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/10/22
حسین توحیدی نیا_ رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 کشف وانت نیسان سرقت شده 
تهران در ریگان

فرمانده انتظامی شهرستان ریگان از کشف یک 
دستگاه وانت نیسان سرقت شده از استان تهران در این شهرستان 
و دستگیری یک سارق خبر داد. سرهنگ اسحاق دریجانی افزود: 

ماموران پلیس آگاهی و یگان امداد ریگان حین کنترل محور 
مواصلاتی ریگان به ایرانشهر به یک دستگاه خودروی نیسان 

مشکوک شدند و آن را برای بررسی بیشتر متوقف کردند.
او اظهار داشت: پس از استعلام، مشخص شد پلاک های نصب 

شده بر روی این خودرو جعلی و خودروی نیسان از استان تهران 
به سرقت رفته است.

فراخوان بیست و پنجمین نمایشگاه 
بین المللی منتخبین رشته های هنرهای 

تجسمی
)عکس، نقاشی، نقاشی ایرانی،سفال و 

سرامیک،مجسمه،گرافیک،صنایع دستی،ویدئو آرت و دیجیتال({ 
در فرانسه )پاریس(

مهلت ارسال تصویر اثر: تا ۱ بهمن ماه ۱۴۰۰
)@manaartgallery لینک مستقیم تلگرام(

مار دریایی خلیج فارس
مشخصات : در ضخیم ترین ناحیه بدن پولکهای سطح پشتی کم و بیش 

شش گوش با به شکل مربع ، غالباً پولکها بصورت برجسته یا پهلوی هم قرار می گیرند ، 
در فک بالایی متعاقب نیش دندانها یا فنگ ها دارای ۸ تا ۱۳ دندان ، دارای یک پولک جلو 
چشمی ، ۲ یا ۳ پولک عقب چشمی ، ۲ یا ۳ پولک گیجگاهی خلفی ، لب بالایی دارای ۷ 
یا ۸ پولک ) سومین و چهارمین یا سومین و چهارمین و پنجمین پولک لب بالا متصل به 
چشم ( لب پائین دارای ۸ پولک ، پولکهای سطح پشتی در ناحیه گردن کمی برجسته یا 
تیغ دار و در قسمت خلفی بدن به شکل چند ضلعی و پهلو هم قرار دارند ، مرکز هر پولک 

برجسته ، پولکهای پشتی ۴۰ تا ۵۱ عدد ، پولکهای سطح شکمی ۳۰۰ تا ۴۰۴ عدد .
بدن به رنگ خاکستری کم رنگ و در سطوح جانبی و شکمی متمایل به سفید روشن 

، گاهی رنگ بدن زرد روشن متمایل به سفید ، بدن دارای ۳۳ تا ۴۵ عدد خال که در سطح 
ظهری پهن تر و در سطح جانبی باریک ، گاهی رنگ بدن در بالغین سبز تیره و در نوزادان 
سیاه رنگ ، ناحیه دم دارای ۶ تا ۷ خط ، سر به رنگ زیتونی تیره با خط زرد هلالی شکل 
بین نوک سوراخ های بینی که در نوزادان مشخص ، در بالغین نامشخص یا فاقد آن ، ناحیه 

گلو به رنگ سفید کدر .
حداکثر طول ۹۴ سانتیمتر ، دم ۸ سانتیمتر. انتشار جغرافیایی : خلیج فارس ، سواحل 

مکران ، سواحل هندوستان ، سریلانکا تا در سواحل دریای اوریزا .پراکندگی : خلیج فارس ./
گروه کویرها و بیابان ها ایران

کتاب تونل
نویسنده: ارنستو ساباتو

ترجمه: مصطفی مفیدی-
انتشارات: نیلوفر- کاستل نقاشی معروف 

و شناخته شده و در عین حال مغرور و 
خود محور است که همیشه از منتقدان 

و درک نشدن حقیقی آثارش بیزار است. 
خود محوری اش او را مردی منزوی کرده و 

در عین حال خودبینی و غرور به همراه ذات 
دوگانه هنرمندش شخصیتی منحصر به فرد و 

یگانه به او می بخشد.

خبر

فراخوان

زیستمند

کتاب

ارز دیچیتال

اینفوگرافیکخبر

عکس نوشت

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
جنوب کرمان از آغاز فعالیت معدن مس 

کرور شهرستان عنبرآباد خبر داد.
مسلم مروجی ذخیره احتمالی معدن مس 
کرور شهرستان عنبرآباد را ۵۰۰ میلیون 
تن مس اعلام کرد و این معدن را یکی 
از ذخایر بزرگ و ارزشمند معدنی کشور 
برشمرد.او به پیگیری های انجام شده برای 
راه اندازی معدن مس شهرستان عنبرآباد 
اشاره کرد و از بازدید مدیرعامل شرکت 
ملی مس کشور، دادستان استان کرمان، 
فرماندار و اعضای شورای تامین و اداری 
شهرستان عنبرآباد از این معدن خبر داد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
جنوب کرمان گفت: در این بازدید موارد 
احداث  همچنین  و  معدن  به  مربوط 
کارخانه فرآوری در منطقه از نزدیک 

بررسی شد.
برای  ها  پیگیری  ادامه  در  افزود:  او 

فعالسازی هرچه سریع تر این طرح بزرگ 
و مهم، نشست جمع بندی در زمینه 
فعالسازی این معدن با حضور مدیرعامل 
و سایر مسئولان شرکت ملی مس ایران، 
مشاورین و پیمانکاران در دفتر این شرکت 

در تهران برگزار شد. 
آغاز مطالعات طرح کارخانه مس قلعه گنج 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
جنوب کرمان از مطالعه طرح دومین 
کارخانه مس )رمشک( در شهرستان قلعه 

گنج خبر داد.
مروجی گفت: در نشست با مدیرعامل مس 
ایران در زمینه شروع عملیات اکتشاف 
معدن مس رمشک توسط این شرکت نیز 

صحبت و تصمیماتی اتخاذ شد.
او افزود: طبق توافق مدیرعامل شرکت 
ملی مس فاز اول، یک کارخانه کنسانتره 
۳۰ هزار تنی توسط مشاور در حال مطالعه 
است.رئیس سازمان صنعت، معدن و 

داشت:  اظهار  کرمان  جنوب  تجارت 
همچنین یک راه دسترسی برای برداشت 
ماده معدنی بین کارخانه تا مکان ذخایر 
معدنی به طول ۱۶ کیلومتر در سه فاز 
طراحی شد.او ادامه داد: فاز اول این طرح تا 
پایان سال آماده و فاز دوم و سوم طی یک 
ماه آینده با مطالعه مشاور و افزایش ماشین 
آلات توسط پیمانکار همزمان شروع به 

فعالیت می کند.
فعالیت چهار کارخانه مس 

در جنوب کرمان
مروجی از فعالیت چهار کارخانه مس در 
منطقه جنوب کرمان خبر داد و گفت: 
یک کارخانه جدید در بخش اسماعیلی 
جیرفت آماده احداث بوده که بزودی به 
بهره برداری می رسد.او تصریح کرد: برای 
شناسایی ظرفیت های جدید در منطقه 
جنوب کرمان و ایجاد سرمایه گذاری 
جدید، یک پهنه معدنی نیز در منطقه 
رمشک شهرستان قلعه گنج به شرکت 

ملی مس واگذار شده است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
جنوب کرمان ادامه داد: مرحله اکتشاف 
این پهنه معدنی به پایان رسیده و محدوده 

های امید بخشی نیز مشخص شده است.
او افزود: با پیگیری و توافقی که صورت 
در  تکمیلی  اکتشاف  عملیات  گرفت 
محدوده های امید بخش این پهنه برای 
توسط  معدنی  ذخیره  شدن  مشخص 

شرکت ملی مس انجام می شود.

مراسم میلاد حضرت مسیح 
)ع( در کلیسای وانک و محله 

جلفای اصفهان
همزمان با آغاز سال نو میلادی و جشن کریسمس 

شهروندان اصفهانی با حضور در محله جلفا و کلیسای وانک 
در کنار ارامنه اصفهان حضور یافتند و با گرفتن عکس 

یادگاری با درخت کریسمس و بابانوئل فرارسیدن سال نو 
میلادی را تبریک گفتند / ایرنا

عکس: ایرنا

رنا
: ای

بع
من

آغاز فعالیت معدن مس عنبرآباد 

جلب رضایت اولیای دم 
برای محکوم 23 ساله در جیرفت

کمبود آب مانع تولید علوفه دامی در انار است

خبر

معـاون قضایـی رئیـس کل دادگسـتری و رئیـس شـورای حل اختـلاف اسـتان کرمان 
از جلـب رضایت اولیـای دم برای محکـوم ۲۳ سـاله اهل جیرفـت خبـر داد و گفت: این 
اقدام ارزشـمند توسـط اعضای شـورای حل اختـلاف و متنفذین این شهرسـتان انجام 

شـده است.
 مهـدی تقـی زاده در تشـریح ایـن خبر افـزود: محکـوم علیـه این پرونـده در سـال ۹۶ 
به دلیـل اختلافـات خانوادگـی با ضربـات تبر یکـی از اعضـای خانـواده خـود را به قتل 

رسـانده بود.
او با اشـاره به اینکه حکم قصاص وی در شـعبه دادگاه کیفری جیرفت صادر شـده است، 
اظهار داشـت: پس از صدور حکـم قصاص، این پرونده به شـعبه ویژه زندان شـورای حل 

اختلاف شهرسـتان جیرفت به منظور اخذ رضایت و صلح و سـازش ارجاع شـده است.
 رئیس شـورای حل اختلاف اسـتان کرمان ادامه داد: با تلاش های شـبانه روزی اعضای 
شـورای حل اختـلاف و متنفذیـن محلی و بـه حـول و قوه الهـی ایـن پرونده بـا صلح و 
سـازش خاتمه یافت و با اخـذ رضایـت از اولیا دم و گذشـت و ایثـار خالصانه آنهـا ، قاتل 

پس از گذشـت چهار سـال از قصاص رهایـی و فرصـت زندگی دوبـاره یافت.

فرمانـدار انار با اشـاره به اینکـه علوفه در شهرسـتان انار تولید نمی شـود، گفـت: کمبود 
علوفه به دلیل خشکسـالی و کمبود آب رخ داده اسـت.

 زهرودی، گفت:تامین خوراک دام یکی معضلات فعالان این حوزه به شـمار می رود این 
مشکل در شهرستان انار هم دردسرسـاز شـده و دامداران اناری از این موضوع گلایه مند 
هسـتند.او افزود: به دلیل کمبود آب، در شهرسـتان انار علوفـه برای خـوراک دام تولید 
نمی شـود.زهرودی ادامـه داد: نهاده هـای دامـی از محـل سـهمیه ای که از سـوی جهاد 
کشـاورزی در نظر گرفته شـده، در حال تامین اسـت که البته این میـزان جوابگوی نیاز 

واحد های دامپروری سـطح شهرسـتان انار نیست.
او بـا اشـاره بـه اینکـه بخشـی از نهاده هـا بایـد از بـازار آزاد تهیـه شـود، تصریـح کـرد: 

خشکسـالی ها بـه ایـن وضعیـت دامـن زده اسـت.
زهرودی گفت: علوفه مورد نیـاز باید از مناطق دیگـر تامین شـود و گرانی های اخیر هم 
بر مشـکلات این حوزه افـزوده و بر قیمـت علوفه تاثیر گذاشـته اسـت البته مـا پی گیر 

رفع مشـکلات هستیم.

آگهی استخدام در استان کرمان

موقعیت شغلی:کارشناس تعمیرات سیستم های بانکی
شرایط احراز 
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
سن: 20-3۵ سال

مدرک تحصیلی: حداقل فوق دیپلم و حداکثر لیسانس
رشته تحصیلی: برق، الکترونیک، مکانیک، کامپیوتر و شاخه 

های مرتبط
دارا بودن کارت پایان خدمت

دارا بودن گوشی اندروید با نسخه ۵.2 به بالا
 متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را از طریق سیستم 
ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی:جوشکار co۲ و کارگرساده
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
جهت سنگ کاری و تمیزکاری قطعات اسکلت فلزی

  متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 
نمایند و یا با شماره موبایل زیر تماس حاصل نمایند.

اطلاعات تماس
موبایل 0۹132417414
واتساپ 0۹132417414

موقعیت شغلی: راننده پایه دو    
جنسیت:  آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
شرایط احراز

همراه با مینی بوس
جهت سرویس ایاب و ذهاب پرسنل

متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 
نمایند و یا فقط از ساعت 7 صبح تا ۵ عصر با شماره موبایل زیر 

تماس حاصل نمایند.
اطلاعات تماس
موبایل 0۹137۶3۹438
واتساپ 0۹137۶3۹438

استخدام دیرگداز آذرماهان کرمانیک شرکت معتبر استخدام ایران نارا

خبر

مدیـرکل فـرودگاه هـای کرمان اعـلام کـرد که از 
هفته جـاری پروازهای فـرودگاه شهرسـتان بم در 

شـرق این اسـتان افزایـش می یابد.
علی قاسـم زاده اظهارداشت: شهرسـتان بم اینک 
چهـار سـورتی پـرواز در هفتـه بـه صـورت رفت و 
برگشـت در روزهـای شـنبه و دوشـنبه از بـم بـه 

تهـران دارد.
او بیان کرد: از تاریخ پنجشـنبه ۹ دی ماه پروازهای 
این شهرسـتان بـه صـورت یـک برنامـه جدیدی 

انجام می شـود.
قاسـم زاده توضیـح داد: پیگیر هسـتیم پروازهای 
شهرسـتان بم بـه مقصد تهـران و مشـهد مقدس 
افزایش پیـدا کند کـه دراین بـاره بـا مدیرعامل ۲ 

شـرکت هواپیمایی مذاکراتی شـده اسـت.

به گفته وی سـومین پرواز بم -تهران نیـز در تاریخ 
پنجشـنبه ۹ دی ماه اضافه خواهد شد.

مدیرکل فرودگاه های اسـتان کرمان اظهارداشت: 
درخواسـتی از شـهروندان و مسـئولان شهرستان 
های شـرقی اسـتان کرمان برای تامین مسافر این 
پروازها داریم کـه در صورت هماهنگـی و همدلی 
بیشتر قول خواهیم داد حتما پروازهای شهرستان 

بم افزایـش یابد.
اگر در زلزله بم، فرودگاه نداشتیم

مدیـرکل فرودگاه های اسـتان کرمـان همچنین 
با تشـریح نقش فرودگاه بـم در امدادرسـانی زلزله 
فاجعـه بار این شهرسـتان طی ۱۸ سـال گذشـته 
گفت: اگـر سـال ۸۲ در زمان وقـوع زلزله بـم، این 
شـهر فرودگاه نداشـت امدادرسـانی بسـیار تحت 

تاثیر قرار می گرفـت از جمله تلفات انسـانی بیش 
از ۸۰ درصـد افزایـش پیـدا می کرد.

قاسـم زاده افزود: اگر آن زمان در بـم فرودگاه فعال 
نبود امـکان تخلیـه و انتقال بیـش از هشـت هزار 
مجروح از سـاعت ۱۷ بعدازظهر تـا ۸ صبح روز بعد 
از زلزله)شـنبه( به اسـتان های دیگر بـرای درمان 

وجود نداشـت.
وی بیـان کرد: همچنین اگـر فرودگاه نبـود امکان 
انتقال فوری نیروهای امداد و نجـات از اقصی نقاط 

کشـور یا حتی سراسـر دنیا نیز فراهم نبود.
قاسـم زاده ادامـه داد: همچنین فـرودگاه بم نقش 
مهمـی در انتقـال ماشـین آلات و تجهیـزات بـه 
بم داشـت کـه اگـر ایـن ماشـین آلات به سـرعت 
وارد بـم نمی شـد مشـکلات زیادتری شـکل می 
گرفـت و امـکان  امدادرسـانی در حـد محدودتـر 

باقـی مـی ماند.

معاون بهداشتی علوم پزشکی کرمان گفت: تاکنون هیچ مورد تأیید شده ای از ابتلاء به امیکرون 
در کرمان گزارش نشده است.

 حسین صافی زاده اظهارداشت: وضعیت استان کرمان به لحاظ شرایط جغرافیایی و هم مرز 
بودن با استان های مرزی کشور شکننده است و در موج های قبلی هم کرمان جزو استان های 
اول در بروز درگیری کرونا بود.او تصریح کرد: با این وجود هنوز هیچ مورد تأیید شده ای از 

ویروس امیکرون در استان کرمان مشاهده نشده است.
صافی زاده افزود: این ویروس سرایت بسیار بالایی دارد و در صورت شیوع می تواند بخش قابل 

توجهی از جامعه را درگیر کند و در این میان جوانان و کودکان ناقلان اصلی هستند.
او واکسیناسیون را بسیار مهم دانست و گفت: متأسفانه جوان در تزریق این واکسن همکاری 
مناسبی ندارند و تصور می کنند به بیماری کووید ۱۹ دچار نمی شوند در حالی که شاهد کاهش 

سن افراد مبتلا به بیماری در استان کرمان هستیم.
او گفت:از مردم می خواهم در اسرع وقت گروه های هدف برای تزریق واکسن مراجعه کنند و با 

تعلل جان خود و دیگران را با خطر مواجه نکنند.

ابتلا به امیکرون پروازهای بم افزایش می یابد
در کرمان گزارش نشده است


